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بدون دست می توان زندگی کرد ، بدون 
مردم هرگز!

سیدشهاب الدین چاوشی
ســالها پیش دوستی دریک جمع رســمی در انتقاد از مدیران به مطایبه وشوخی گفت : من 
پیشــنهاد می کنم بجای پرداختن هزینه های سنگین توسعه انرژی اتمی که دشمنان را به 

وحشت انداخته که مبادا ایرانی ها به بمب اتمی دسترسی پیدا کنند!
عده ای از مدیران جمهوری اســامی را در قالب فرار مغــز ها به خارج صادر کنیم تا بدون 
ســروصدا بنیانهای اقتصادی و مدیریتی کشور های دشــمن را بهم بریزند و کار مخرب تر 
از بمب اتمی را بدون هزینه و بی ســروصدا انجام دهند. واقعیت این اســت شرایط امروز ما 
درعرصه ی مدیریتی ازآشــفتگی های بسیار رنج می برد. نظام رابطه سالاری در سازمان ها 
و ادارات دولتی پس از گذشت 40ســال ازانقاب اسامی فاصله زیادی با ارزش های اولیه 
انقاب پیدا کرده است. قراربود همه در مقابل فساد حساسیت نشان دهند ، قراربود کارها به 
اهلش سپرده شود، قرار بود بی قانونی در عرصه اداره امور مردم رخت بر بندد و به تعبیر امام 
)ره( همه از قانون تمکین نمایند .حضور عده ای با کمترین پشتوانه علمی و اعتماد مردمی و 
درمهمترین مراکزحساس تصمیم گیری و بدتراز آن بی تجربگی ، شتابزدگی که برخوردهای 
واکنشی و احساسی جمع قابل توجهی ازاین قبیل افراد ، بنیان اعتمادهای جامعه را به سرعت 
فرومی ریزد.دربرخی از سازمان های مهم حاکمیتی افرادی با انگیزه های متفاوت ازتوجه به 

رضایت مردم و استحکام قدرت ملی بازمانده اند.
نظام جمهوری اسامی برای بازســازی اعتماد عمومی و برگرداندن امید به جامعه بایدتمام       
گزینه های خود را روی میز بگذارد. حفظ نظام از اوجب واجبات اســت واین واجب مقدماتی 
دارد که همه باید به رعایت آنها ملتزم شــوند. با فرافکنی ، رفتارهای غیر مســئولانه ،فقدان 
پاســخگوئی کافی درنظام ،مردم ســالاری راه بجائی نمی برد . یک حرکت ناشیانه و شاید 
غیر عمد درروی جلد یک کتاب درســی ابتدائی این همه در فضای مجازی موج برانگیخته 
است که خوشبختانه با تدابیر و عذرخواهی سنجیده و به موقع وزیر مردمی آموزش و پرورش 
آثار منفی آن خنثی شــد. این نشانگرحساســیت جامعه و افکار عمومی به رفتار های رسمی 

حکومت است .
امروز در اینکه ایران ازنظر نظامی به کشوری قدرتمند درمنطقه تبدیل شده دوست و دشمن 
اتفــاق نظر دارند. این قدرت نظامی را باید دریک نظام مردم ســالاری به اقتدار ملی تبدیل 
کنیم . رمز اقتدار ملی ما ، جلب مشــارکت و اعتماد عمومی مردمی اســت که در قلمرو این 
ســرزمین پهناورزندگی می کنند . همه پیشــرفت های ما با اصاح فرهنگ عمومی باید از 
ســطوح مختلف مدیران حکومت درهمه رده ها آغاز شــود. ایجاد نارضایتی و بی توجهی به 
افکار عمومی درشــرایطی که مردم با مشکات اقتصادی مواجه هستند می تواند بنیان های 
اعتقادی و اخاقی جامعه را به ســامت و صابت نظام متزلزل کند . پس بهوش باشــیم 
دشــمنان برای شکست آرمان های بلند انقاب کمین کرده اند و عوامل ناکارآمد یا لجوج و 
خود محورهم برآن دامن می زنند. هریک نفری که امروز از اردوگاه میهن دوســتی و تعلق 
خاطربه کشور و نظام سیاسی به هر دلیلی خارج می شود یک خشت ازبنای عظیم اقتدارملی 

ایران کاسته می شود. پس یادمان باشد                        
»یَدُ اللهِ مَعَ الجَماعَة«

عوامل موجده انقاب اسامی و نظام هم می توانند عوامل مبقیه نظام باشند و هم عدم تقید 
به آنها عوامل فروپاشــی . نوع سلوک و رفتار سیاسی حکومتگران و صداقت آنان درگفتار و 
عمل   می تواند نجات بخش افکار عمومی از هجمه های ســنگین و بی رحمانه دشــمنان 

ایران باشد.
برای جلوگیری از گسســت پیوند اجتماعی طرحی نو باید اندیشید ه شود . بازگرداندن حس 
اعتماد عمومی نسبت به حاکمیت و توانمندی نظام درعرصه حل مشکات مردم با توجه به 
وضعیت معیشــتی اکثریت جامعه باید در دســتورکارنهادهای مهم حاکمیتی باشد. به یاد می 
آورم جمله شــهید رجائی راکه وقتی محافظانشان مردم را ازدور وی با خشونت کنارزدند وی 
اعتراض کرد وقتی به او گفتند اگرمراقبت نمی کردیم با هجوم مردم دســت تان آسیب می 
دید. او با صراحت و صداقت تمام گفت : بدون دست می توان زندگی کرد بدون مردم هرگز !

خبر

تاکید مجدد عراق بر بسته بودن مرزهای این 
کشور بر روی زائر خارجی

کمیته عالی بهداشــت عراق اعام کرد که این کشور امســال پذیرای زائر از هیچ کشوری 
نخواهد بود.

به گزارش ایسنا به نقل از السومریه نیوز، کمیته عالی بهداشت و درمان عراق در جلسه امروز 
خود در رابطه با ویروس کرونا اعام کرد که این کشــور امسال در مراسم راهپیمایی اربعین 

حسینی پذیرای زائر از هیچ کشوری نخواهد بود.
پیش از این نیز اداره گذرگاه های مرزی عراق تاکید کرده بود که گذرگاه های زمینی عراق 

به طور کامل بسته هستند.
عمــر الوائلی، رئیس اداره گذرگاه های مرزی عراق در بیانیــه ای در این رابطه اعام کرد: 
گذرگاه های زمینی ما در برابر تمام مســافران خارجی به استثنا موارد خاص و دانشجویان به 

طور کامل بسته هستند.
داره گذرگاه های مرزی عراق در بیانیه ای جداگانه نیز اعام کرد که به دلیل انتشار ویروس 

کرونا تمام گذرگاه های مرزی عراق بر روی مسافران خارجی بسته است.
ایرج مســجدی، سفیر جمهوری اســامی ایران در بغداد نیز پیش از این تاکید کرده بود که 

امسال مراسم اربعین حسینی برای زائران غیر عراقی برگزار نخواهد شد.

دیدگاه های متفاوت نسبت به تاثیر برد احتمالی دموکرات ها در انتخابات بر مناسبات ایران و آمریکا  

بایدن را با کدام عینک باید دید؟ 
 در فاصله یک و ماه نیم 
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انتخابات  تــا  مانــده 
از  یکــی  آمریــکا 
ســوالاتی  مهمترین 
کــه در اذهان عمومی 
شکل گرفته این است که 
پیــروزی هر  در صورت 
چه  نامزدهــا  از  کــدام 
تغییــری در روابــط دو 
کشــور ایــران و آمریکا 
ایجاد خواهد شد؟ با وجود 
اینکه مقامــات ایرانی در چند ماه اخیر بارها 
گفته اند کــه فرقی میان دموکــرات ها و 
جمهــوری خواهان درباره ایران وجود ندارد، 
دونالد ترامپ مدعی اســت که دولت ایران 
خواستار پیروزی بایدن در انتخابات است. از 
طــرف دیگر ترامپ در ماه هــای اخیر بارها 
اعام کرده اســت که در صورت پیروزی به 
ســرعت با ایران به توافقی جدید می رسد. 
ادعایی که البته خیلی نمی توان به آن تکیه 
کرد. ترامپ و جمهــوری خواهان همچنان 
معتقد به فشار حداکثری به ایران هستند اما 
دموکرات ها می گویند سیاست ترامپ درباره 
ایران شکست خورده است. ترامپ می گوید 
توافق هســته ای بدترین توافــق بوده اما 
دموکرات ها و بایدن مــی گویند در صورت 
پیروزی به برجام باز خواهند گشت و روش 
تازه ای را در  قبال ایران در پیش می گیرند. 
موضع ترامپ درباره ایران کاما روشن است 
و در داخــل ایران هم کمتر کســی امیدوار 
است که با پیروزی او اتفاق مثبتی رخ دهد، 
حتی عده ای می گویند اگر ترامپ پیروز شود 
جنگ نزدیک اســت. اما امیــد به پیروزی 
بایدن و احیای توافق هســته ای وجود دارد. 
نامــزد دموکرات ها روز یکشــنبه گذشــته 
موضع خود را درباره ایران روشــن کرد. جو 
بایدن در یادداشــتی که در ســایت شبکه 
خبری CNN منتشــر شــد، تاکید کرد در 
صورتــی که ایــران اجرای کامــل توافق 
هسته ای را از ســر بگیرد، دولت آمریکا در 
زمان ریاست جمهوری او به برجام باز خواهد 

گشت. 
با تمام این تفاســیر نه می توان با قاطعیت 
گفت کــه در صــورت پیــروزی بایدن در 
انتخابــات تغییر مثبتــی در رویکرد ایالات 
متحده نســبت به ایران شکل می گیرد و نه 
می توان گفت که انتخــاب بایدن بی تاثیر 
بوده و یا حتی شــرایط را بدتر خواهد کرد. 

همین اســتدلال ها باعث ایجاد دو دیدگاه 
خوشبینانه و بدبینانه نسبت به پیروزی بایدن 

در میان ایرانیان شده است.
نگاه بدبینانه

دیدگاه بدبینانه بر این منطق استوار است که 
پیوند زدن پرونده ایران و آمریکا به انتخابات 
آمریکا امری غیرخردورزانه محسوب می شود. 
به دلیل آنکه آنچه در انتخابات ایالات متحده 
آمریــکا رخ می دهد تغییر در اســتراتژی های 
کان نیســت بلکــه با تغییــر رئیس جمهور 
تنها تاکتیــک و تکنیک ها و در بالاترین وجه 
پیدا می کند، ولی اهداف  تغییر  اســتراتژی ها 
استراتژیک در قالب سیاست های کان شکل 
گرفته در یک نظــام فرادولتی و در چارچوب 
روابط پیچیده سیاســی میان نهاد های قدرت 
در ایــالات متحــده آمریکا تعیین می شــود 

کــه تنها یکی از آن ها خانــه امنیت یا جامعه 
اطاعاتی آمریکا است. این جامعه اطاعاتی 
که شــامل 16 سازمان اطاعاتی بزرگ است 
درتفاهم با یکدیگــر در چارچوب یک جهت 
گیری فراحزبی در تعامل با دیگر اندیشکده ها 
که آن ها هم فراحزبی بــه موضوع می نگرند 
در قالــب پژوهش های دو حزبــی به تحقیق 
در موضوعات ملــی می پردازند. در این منظر 
دکترین محاصره منطقه ای ایران در سال های 
آخر دوران اوباما شــروع شــد و ترامپ آن را 
ادامه داد و تاش کرد از ســال 2018 به بعد 
آن را به دکترین تبدیل چالش ایران به دشمن 
نظم منطقــه ای و نظام بین الملل درچارچوب 
جنگ نامتعادل بکشــاند و لذا این وضعیت و 
استمرار آن حاصل طرحی است که در دوران 
اوباما شروع شده است. به همین خاطر با روی 
کار آمدن بایدن، تغییری در سطوح استراتژیک 
و سیاســت های کان بــه راحتــی صورت 
نمی پذیرد و اساســا صورت پذیر نیست. اما با 
روی کارآمدن بایــدن این احتمال وجود دارد 
که به بهانه بازگشت به برجام فضای سیاسی 
مثبتی برای بازگشت ایران به پای میز مذاکره 
و پذیرش شروط آمریکا صورت بگیرد. با توجه 
به آنچه پس از خروج آمریکا از برجام در سال 

2018 در دوران ترامپ تحت فشار حداکثری 
ایالت متحــده آمریکا صــورت گرفته ایران 
در بالاترین موضع محافظــه کارانه در قبال 
آمریکا قرار دارد. منطق حضور آمریکا و رژیم 
صهیونیســتی در خلیج فارس و شکل گیری 
جبهــه موافقت با ایالت متحــده آمریکا علیه 
ایران به رهبری آمریکا و مدیریت اســرائیل و 
را  ایران  بازگشت  همکاری کشور های عربی، 
به پای میز مذاکره گرچــه در ایران به بهانه 
روی کار آمدن جو بایدن توجیه پذیر می سازد، 
اما تفسیر آن در میان محافل سیاسی و امنیتی 
ناشی از سیاست های آمریکا علیه ایران قلمداد 
می شود. در جمهوری اسامی ایران مذاکره با 
آمریکا نفی شده و حتی مذاکره بر سر پرونده 
هسته ای بر اثر اضطرار شکل گرفته است. هر 
گونه مذاکره و پذیرش میانجی از سوی ایران 

درباب پرونده تهران و واشگنتن، این پرسش 
را ایجــاد  می کند که چه تغییــری در آمریکا 
ایجاد شده است که این امر صورت می پذیرد؟ 
آیــا تغییر جو بایدن تغییــر بنیادین در آمریکا 
اســت یا تغییر حزبی به حــزب دیگر و یک 
جناح سیاســی با جناح سیاسی دیگر است. به 
هر حال، این نمی تواند جوابگوی تغییر موضع 
در برابــر آمریکا در ارتباط بــا تغییر و تحول 
در کاخ ســفید تلقی شــود. تغییر فاز پرونده 
هســته ای تهران و واشنگتن پیش از آنکه در 
واشــنگتن رقم بخورد در تهران رقم می خورد 
و نگاه هــا بیش از آنکه به انتخابات در آمریکا 
باشــد باید بــه تغییر و تحولات در دســتگاه 
سیاســت خارجی ایــران و موضع گیری های 
نظام جمهوری اسامی ایران در قبال آمریکا 
با شــد و گرنه آنچه مسجل اســت آمریکا به 
دنبال مذاکره و رســیدن به اهداف حداکثری 
خود در قالب هزینه های حداقلی است و بار ها 
اعام کرده اســت حاضر بــه مذاکره با ایران 
بر ســر همه مســائل در قالب اهداف تعریف 
شده ایالات متحده آمریکا از مذاکره با تهران 
است ولی به جز مذاکره در مورد پرونده هسته 
ای کــه از روی اضطرار انجــام گرفت، ایران 
تــا کنون مخالف هر گونه مذاکــره با آمریکا 

بوده اســت. در صورت پیروزی بایدن آمریکا 
به برجام بازخواهد گشــت. ولی برگشــت او 
به برجام مشــروط به پذیــرش دیدگاه های 
آمریکا خواهد بود کــه در دوران ترامپ آغاز 
شــده، اما در دوران بایدن با شــدت و حدت 
کمتــر و ادبیات محترمانه تــری بیان خواهد 
شــد. تنها تمایز همین خواهد بود. هم اکنون 
بایدن درباره مســائل موجود در ایران موضع 
گیری هــای صریحــی دارد. آخرین توئیت او 
درباره اعدام نوید افکاری نشان دهنده همین 
معناســت و تاکید او بر مسائل حقوق بشری 
بیشتر از ترامپ صورت می پذیرد. ضمن اینکه 
دموکرات ها با روی کار آمدن در کاخ ســفید، 
برای جذب کشور های  بیشتری  پتانسیل های 
اروپایی و حتی رقبای آمریکا در شــرق برای 

اعمال فشار بیشتر بر ایران را دارا هستند.

نگاه خوشبینانه
دیدگاه خوشــبینانه اما برا این مبناســت که 
رویکــرد بایدن همان ادامه سیاســت های 
اوبامــا خواهد بــود. اعتقاد اوبامــا این بود 
که بــا توافق برجام می توان ایــران را وارد 
فضــای بین المللی کــرد، امتیاز هایی مانند 
رفــع تحریم ها و بی اثر کــردن قطعنامه ها 
به ایران داده شــود. وقتی ایران وارد فضای 
بین المللی می شــود و از آثــار آن برخوردار 
می گــردد، رفته رفته از خود نرمش نشــان 
می دهد و به این ترتیب می توان با اســتفاده 
از این فضا، ایران را با تعهدات جهانی بیشتر 
آشنا کرد. با توجه به مفاد برجام که تعهدات 
ایران را تا سال 2025 مشخص کرده است، 
اوباما معتقد بود این تاریخ را می توان در آن 
زمان مجددا تمدید کــرد و زمان تازه ای را 
ایران مشخص  محدودیت های  تمدید  برای 
کرد. امــا ترامپ به خاطر فشــار لابی های 
های یهودی ناچار شــد از برجام خارج شود. 
سیاســت بایدن درباره ایران همان سیاست 
اوباماســت، او پیشــتر در یک مصاحبه ای 
تصریح کرده بود که اگر به پیروزی برســد 
احیای برجام را از سر می گیرد با این تفاوت 
که زمــان تعهدات ایران افزایش پیدا خواهد 

کرد و ممکن اســت تا ســال 2030 یا حتی 
2050 برجــام ادامه یابد. این همان شــیوه 
هوشمندانه ای اســت که بایدن از آن حرف 
می زنــد و دموکرات ها مــی خواهند به آن 
عمل کنند. در این شــیوه تحریم ها برداشته 
می شود ایران وارد فضای بین المللی می شود، 
می تواند روابط بانکی، صــادرات و واردات، 
فروش نفت، خرید هواپیما و... داشــته باشد. 
دقیقا همــان چیزی که پس از توافق 2015 
برجام برای ایران رخ داد. دموکرات ها تصور 
می کننــد با ورود ایران به فضای بین المللی 
و با چشیدن لذت مناسبات بین المللی توسط 
مردم و دولت ایران دیگر امکان بازگشت به 
شرایط قبل برای ایران وجود نخواهد داشت. 
بایدن می گوید استقرار سیستم خصومت آمیز 
ترامپ علیه ایران مردم را به شــدت تحت 
فشــار قرار داده اســت، اما موفقیتی برای 
آمریکا درپی نداشته و دولت ایران از مواضع 
خود عقب نشــینی نکرده است. اوباما معتقد 
بــود ایران و آمریکا باید هــر دو یکدیگر را 
بپذیرند. آمریکا نمی تواند با خصومت و جنگ 
از ایران بخواهد شرایط را تغییر دهد. منظور 
اوباما از شــرایط هم بحث هــای مربوط به 
برنامه موشــکی ایران و حضورش در منطقه 
بــود. اوباما معتقد بود که بــا دادن امتیازاتی 
بــه ایران می توان این مــوارد را هم مطالبه 
کرد، ولــی در فضای خصومت آمیز نمی توان 
به نتیجه رسید. البته جمهوریخواهان با این 
روش ها به شــدت مخالف هســتند. مسئله 
این اســت که پس از توافق هسته ای، ایران 
زمان زیادی نداشت که رویکرد خود را نشان 
دهد. ســال 2015 توافق صــورت گرفت و 
سال 2018 هم ترامپ از برجام خارج شد. با 
خروج ترامــپ و تحریم های یک جانبه فضا 
برای ایران اصا مناسب نبود، باید اجازه داده 
شــود ایران صادرات نقتش را بدون مشکل 
انجام دهد، صاحب پول شود و بتواند روابط 
بانکی و اقتصای کاملی با جهان داشته باشد. 
اســتراتژی  می گویند  جمهوری خواهان  اگر 
اوباما ناموفق بوده است باید گفت استراتژی 
ترامپ هم کاما ناموفق بوده اســت. اما به 
نظر می رسد اســتراتژی دموکرات ها درباره 
ایران بهتر بود. آن ها معتقد بودند ما به جای 
اینکه از ایران بخواهیم اول سیاست موشکی 
و منطقــه ای اش را اصاح کنــد بعد امتیاز 
بگیرد، ابتدا به ایران امتیاز می دهیم و بعد در 
فضای دوستانه خواستار تغییر در سیاست ها 

می شویم.

یادداشت

با روی کار آمدن بایدن، تغییری در سطوح استراتژیک و سیاست های کلان به راحتی صورت نمی پذیرد و 
اساسا صورت پذیر نیست. اما این احتمال وجود دارد که به بهانه بازگشت به برجام فضای سیاسی مثبتی 

برای بازگشت ایران به پای میز مذاکره و پذیرش شروط آمریکا صورت بگیرد

,,

هشدار شدید اللحن فرمانده کل سپاه به ترامپ
هر که در شهادت سردار سلیمانی نقش داشته است زده خواهد شد 

سرلشکر سامی با بیان اینکه دشمن همه جا زیر دید ما است و 
اگر لازم باشد زیر تیر ما نیز قرار خواهد گرفت ، تاکید کرد: آقای 
ترامپ اگر تار مویی از ســر یک ایرانی کم شود، تمام کرک های 
شما را به باد می دهیم؛ این تهدید جدی است و ما همه چیز را در 

عمل ثابت می کنیم.
به گزارش ســپاه نیوز، سردار سرلشــکر پاسدار حسین سامی 
فرمانده کل ســپاه پاسداران انقاب اسامی در مراسم صبحگاه 
فرماندهان، مســئولین و کارکنان ســتاد فرماندهی کل و حوزه 
مرکزی ســپاه که در آستانه فرارسیدن هفته دفاع مقدس برگزار 
شــد؛  از امــام خمینی )ره(  به عنوان بــزرگ مردی که مجد و 
عظمت از دست رفته مسلمانان را احیا و نقشی پیامبرگونه برای 
بعثت جدید اسام ایفا کرد، نام برد و اظهار کرد: بنیانگذار انقاب 
اسامی بزرگ مردی بود که کرامت ذبح شده ملت های مسلمان 
بــه ویژه ایران را بازیابی و احیا کرد و عزّت دفن شــده توســط 
جهانخواران را به مســلمانان بازگرداند. وی از شهیدان به عنوان 
ستارگان درخشان  آســمان افتخار  ملت ایران یاد کرد و گفت: 
شــهدای والامقام ما قامتشان بر زمین افتاد تا این ملت با عزت 
و  سری برافراشته باقی بماند؛ کسانی که هر آنچه در دنیا داشتند 
را در راه جهاد فی سبیل الله گذاشتند و دشمنان را تعقیب وتنبیه 

کردند و برای ملت ایران جاودانگی به ارمغان آوردند.
سرلشکر سامی با گرامیداشت یاد و خاطره سردار سپهبد شهید 
حاج قاسم سلیمانی به عنوان سید الشهدای مقاومت اظهار کرد: 
حاج قاسم که همچون خورشیدی در میان شهیدان  می درخشد 
در وفاداری به اسام، انقاب، ولایت و ملت ایران بی بدیل بود. او 
سال گذشته در میان ما بود اما امسال به خدا پیوسته و در محضر 

اصحاب عاشورا و مقربین الهی شاهد ادامه راه خود در مسیر جهاد 
است.فرمانده کل سپاه جنگ ها را بهترین معیار برای نشان دادن 
عظمت و شــکوه  ملت ها توصیــف و تصریح کرد: هر ملتی در 
ارتفاع رهبر خود بزرگ می شود و شکوه می یابد و ملت ایران در 
تراز رفیعی که رهبرانش از انقاب و ایران ایجاد کرده اند بزرگ 
شده است .وی با بیان اینکه امروز از عظمتی ماندگار به نام دفاع 
مقدس سخن می گوییم که در دامنه قله ای ایستاده که عاشورا 
بر بلندای آن است، گفت: ملت ایران در لحظه تولد یک انقاب 
درگیر یک تهاجم همه جانبه شد و دشمنان دست به دست هم 
دادند تا نور خــدا را در جنگی با ابعاد جهانی  خاموش کنند ؛ اما 
دفاع جانانه 8 ســاله مــا در دوران دفاع مقدس  نظریه و الگوی 
جدیدی را در معرض همگان قرار دادکه کیفیت و کمیت ساح 
ها ، مساحت هندسی کشورها و اتصال جغرافیایی جنگی به جهان 
نمی تواند تضمین کننده پیروزی در جنگ باشــد؛ بلکه حقیقت 
قدرت در قلب و دل انسان های با ایمانی نهفته است که مصمم و 
با شوق شهادت به میدان می روند .سرلشکر سامی دفاع مقدس 
را عرصه ی تجلی ایمان به عنوان عامل اصلی پیروزی توصیف 
و تصریح کرد: برد پیش روی هر نیروی مســلحی در جنگ به 
افق های نگاه آرمانی او اســت نه برد ساح ها. ما تا هر جا نشانه 
بگیریــم می رویم. امروز تا مدیترانه رفته ایم اما ادامه می دهیم و 
دشمنانمان را تعقیب می کنیم.وی پاسداران را نشانه های برجسته 
فرزندان جهاد  که دشمن را در زمین ، هوا و دریا تعقیب می کنند 
و آرمان های بلندی دارند توصیف و خاطرنشــان کرد:  در دوران 
دفاع مقدس باتاق، هور،  ارتفاعات، قله ها ، میدان های مین و 
حتی لایه های دفاعی به ظاهر مستحکم نتوانستند مانعی در مسیر 

مردان  این سرزمین ایجاد کنند و امروز نیز این روحیه مجاهدت و 
جانفشانی در میان سبز پوشان حریم ولایت جاری است.

فرمانده کل سپاه با تاکید بر اینکه اگر انقاب اسامی ایران نبود، 
آمریکا دنیا را می بلعید، گفت:  انقاب ما بود که امریکا را فرسوده 
کرد؛ امریکای امروز فاقد نشــاط سیاسی و بی رمق و ناتوان در 
تحول و شکســت خورده در میدان اســت و تمام مفاهیمی که 

امریکا با آن با دنیا سخن میگفت شکسته اند.
وی با بیان اینکه انقاب اســامی، امریــکا را از پناهگاه های 
راهبــردی خود خارج  و وارد میدان عمل کرد ، گفت: امروز توان 
نظامی امریکا نیز کهنه و قدرت پیروزی را از دســت داده است؛  
بعد از جنگ جهانی دوم امریکا در هیچ جنگی پیروز نشد مگر در 

ائتاف، که آن را هم نتوانست به منفعت تبدیل کند.
فرمانده کل سپاه با تاکید بر اینکه شکستن چهره امریکا بازگشت 
ناپذیر اســت ، گفت: امروز سهم امریکا از جهان در حال کوچک 
شدن است ، به دلیل آنکه قدرت های جدیدی در حال ظهورند و 
اسام با ایفای نقش تمدنی در قامت یک قدرت ظاهر شده است.
وی افزود: قرن امریکا با پایان قرن بیستم به پایان رسید و به دلیل 
مقاومت انقاب اسامی در مقابل ستمگری آنان،امروز در جای 
جای عالم آزادی خواهان و مســلمانان با الگوپذیری از انقاب، 

برابر امریکا صف کشیده اند و قدرت ساخته اند .
سرلشکر سامی با اشــاره به وضعیت مناسبات سیاسی امریکا 
اظهار کرد: از نظر سیاســی امریکا امروز منزوی شده است ؛ در 
موضوع تحریم تســلیحاتی حتی متحدان ســنتی خود را نیز به 
همراه نداشــت و تنها به دومینیکن متکی بود.سردار سامی با 
بیــان اینکه پایان امریکا  واقعیتی انکارناپذیر اســت، گفت : در 

موضوع مکانیســم ماشه نیز ماشه ای است که حتی اگر چکیده 
شود، گلوله ای از آن خارج نخواهد شد .وی  در ادامه خاطرنشان 
کرد: امروز شعارهای انقاب اسامی تا قلب امریکا پیش رفته و از 
امریکا چیزی جز دود، آتش و شکستن حرمت انسان ها در خیابان 
ها و ناتوانی در مدیریت بیماری و فروپاشی نظام سامت چیزی 
باقی نمانده اســت؛ انحطاط اخاقی تمام زندگی رهبر امریکا را 
فرا گرفته وامریکایی که برای نشــان دادن قدرت طناب مجازی 
بــر گردن برخی حکام خودفروخته می اندازد تا مانور قدرت دهد، 
ما را تهدید می کند.فرمانده کل سپاه در واکنش به گزافه گویی 
های اخیر رییس جمهور امریکا ،خطاب به وی گفت: آقای ترامپ 
انتقام ما از شهادت سردار بزرگ مان قطعی ،جدی  و واقعی است 
، اما ما  اهل شرف و شرافت هستیم و جوانمردانه و عادلانه انتقام 
میگیریم؛  شما فکر می کنید ما در برابر خون برادر شهیدمان یک 
سفیر زن در افریقای جنوبی را می زنیم؛ ما کسانی را می زنیم که 
در شهادت این مرد بزرگ مستقیم و غیر مستقیم نقش داشتند و 
شما بدانید هر که در این ماجرا نقش داشته است زده خواهد شد 
و این پیام جدی است.وی افزود: شما ما را به حمله هزار برابری 
تهدید می کنید؛ ما شما را می شناسیم ؛آن وقت که عین الاسد 
را زدیم فرض داشتیم که شما پاسخ می دهید و صد ها موشک 

آماده کردیم که اگر زدید داشته هایتان را ویران کنیم.
فرمانده کل سپاه در پایان  با بیان اینکه دشمن همه جا زیر دید ما 
است و اگر لازم باشد زیر تیر ما نیز قرار خواهد گرفت ، تاکید کرد: 
آقای ترامپ اگر تار مویی از سر یک ایرانی کم شود؛ تمام کرک 
های شما را به باد می دهیم؛ این تهدیدجدی است و ما همه چیز 

را در عمل ثابت می کنیم.

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد 
سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مصوب 1390/9/20 و برابر رای شــماره 139960306006001064 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بامعارض متقاضی آقای غامرضا زهی 
فرزند محمد به شــماره شناســنامه 3 صادره از تربت حیدریه نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
127/17 متر مربع) یکصد وبیســت هفت وهفده صدم مترمربع( قســمتی از پاکـ  175 فرعی از اراضی شاهده 
پاک 129 اصلی دهســتان اربعه  واقع  در خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری 
مع الواســطه از ورثه رضا بوریان محرز گردیده اســت. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 
15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشــار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعام 
شــده اعتراض داشــته باشند باید از تاریخ انتشــار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل 
وقوع ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا 
معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت 
می نماید و صدور ســند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 6/30/ 1399 . 

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/7/15
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و اماک تربت حیدریه
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تحلیل کارشناسان صنعت خودرو:

چطور می توان بازار آشفته خودرو را مدیریت کرد؟  
یک کارشناس صنعت خودرو می گوید: منطقی است که اصاح 
قیمت خودرو در کارخانه به گونه ای رخ دهد تا خودروســازان را 
از فروش زیربهای تمام شــده برهاند و سود معقولی نیز برای 

آن ها ایجاد کند.
به گزارش »صبح امروز« به نقل از ایسنا، مدتی است که روند 
صعودی قیمت خودرو بســیار مطرح بوده و از سوی مسئولان 
دولتی، کارشناســان و فعالان صنعت و بازار خودرو و... بسیار 
مورد بررســی قرار گرفته است. در همین رابطه رییس جمهور 
در جلسات اخیر ستاد هماهنگی اقتصادی دولت بر اصاح شیوه 
خریدوفروش خودرو تاکید داشــته و اعام کرد که با توجه به 
اینکه خــال در چرخه توزیع، عرضه و فــروش کالا و ایجاد 
آشفتگی در بازار هم زندگی و معیشت مردم و هم آرامش روانی 
جامعه را دچار مشــکل می کند، دولت به دنبال حذف سیستم 
واســطه گری رانت جویانه و اصاح نحــوه خریدوفروش برای 

مصرف کننده واقعی خودرو است.
همچنین امیرحسین قاضی زاده هاشمی-نایب رییس مجلس 
شــورای اســامی- ضمن اشــاره به بازدید اخیر خود از دو 
خودروسازی بزرگ کشور، با توضیح اینکه ضعف ها و مشکات 
صنعت خودروی کشور نه فنی است و نه علمی است، مشکل 
صنعت خودرو را ضعف در سیاســت گذاری و راهبری دانست و 
گفت: »با توجه به افزایش قیمت خودرو، ســازوکار پیشنهادی 
ما عرضه خودرو در بازار بورس کالاســت که البته ماحظاتی 

نیــز دارد و باید اقدامات موازی دیگری نیز در کنار این اصاح 
صورت پذیرد«.

در این رابطه، حسن کریمی سنجری- کارشناس صنعت خودرو 
- ضمن تاکید بر اینکه بر خاف نظر رییس شــورای رقابت، 
علت کاهش شــکایات مردم از قرعه کشی خودرو در مقایسه 
با روش های قبلی ثبت نام خودرو، رضایت مردم نیســت؛ بلکه 
»سرخوردگی مردم از ثبت نام های مکرر و عدم توفیق در مسابقه 
بخت آزمایی مورد نظر آن ها و در نتیجه ناامیدی  از به ســامان 
شدن اوضاع در بازار خودروست« اظهار کرد: واقعیت این است 
که مهمترین علت هجوم مردم برای ثبت نام و خرید خودرو از 
کارخانه، صرفاً بهره مندی از اختاف قیمت کارخانه ای خودرو 
نســبت به بازار بوده و ربطی به نیاز واقعی بازار به خودرو ندارد. 
اختاف قیمتی که در قالب  زیان در واگذاری هر دستگاه، فشار 

زیادی را به شرکت های خودروساز تحمیل کرده است.
وی افزود: در حال حاضر کمبود نقدینگی ناشی از فروش همراه 
با زیان، سبب شده تا نرخ تولید در شرکت های خودروسازی به 
شدت افت کند. به عبارت بهتر تاکید شورای رقابت به فروش 
خودرو با نرخی پایین تر از بهای تمام شــده، عاوه بر تحمیل 
زیان چند 10 هزار میلیارد تومانی به این خودروســازان، باعث 
صفر شــدن سرمایه در گردش این شــرکت ها نیز شده است. 
از طرفی این کمبود نقدینگی باعــث افزایش حجم مطالبات 
شرکت های قطعه ساز هم می شود به میزانی که مدیریت آن از 

عهده شرکت های خودروساز خارج است.
این کارشــناس صنعت خودرو تاکید کرد: درواقع خودروساز با 
هزینه بالا تولید می کند و با اجبار نهادهایی نظیر شورای رقابت 
با زیان و از طریق قرعه کشی به بخشی از مردم واگذار می کند. 
افزایش حجم مطالبات قطعه ســازان و ناتوانی خودروسازان در 
پرداخت به موقع این مطالبات، معضل کسری در خطوط تولید 
شــرکت های خودروســازی را به وجود می آورد. افزایش تعداد 
خودروهای ناقص در پارکینگ خودروسازان که این روزها بیش 
از گذشــته هم مشهود است، به همین دلیل رخ می دهد. نهایتاً 
افزایش فاصله میان میزان تولید و تقاضای خودرو باعث ایجاد 
اختاف در قیمت بین کارخانه و بازار و در حقیقت گرانی بیشتر 

خودرو در بازار می شود.
عرضه خودرو در بورس هم مشکل بازار خودرو را حل نمی کند

کریمی ســنجری، بهترین روش برای کنتــرل وضعیت فعلی 
بازار خودرو را کاهش اختاف بین عرضه و تقاضای خودرو در 
بازار دانســته و گفت: این مهم تا زمانی که قیمت های فروش 
کارخانه ای اصاح نشــود، امری ناشــدنی است. برای اصاح 
قیمت نیز تاکنون دو روش پیشنهاد شده است؛ پیشنهاد انجمن 
خودروسازان ایران مبنی بر فروش خودرو به نرخ پنج درصد زیر 
قیمت حاشیه بازار است و پیشــنهاد مجلس عرضه خودرو در 
بورس کالاســت. در هر دو روش از آنجایی که در حال حاضر 
شرکت های خودروساز نمی توانند به اندازه نیاز بازار تولید داشته 

باشند، مصرف کننده متضرر می شود. البته شاید خودروسازان به 
ظاهر سود کنند، اما مطمئناً در کوتاه مدت بازار از طریق فروش 
نرفتن خودرو، واکنش نشان خواهد  داد و در اصطاح خرید را 
پــس می زند؛ به ویژه اینکه این روزها قدرت خرید مردم نیز به 

شدت افت کرده است.
واقعی سازی قیمت ها بهترین راه حل مدیریت بازار خودرو

وی ادامه داد: بنابراین منطقی است که اصاح قیمت خودرو در 
کارخانه به گونه ای رخ دهد تا خودروسازان را از فروش زیربهای 
تمام شــده برهاند و سود معقولی نیز برای آن ها ایجاد کند. در 
واقع قیمت خودرو در کارخانه را بایستی واقعی نمود؛ به طوریکه 
شــرکت های خودروساز خودرو را با ســود حدود 10 درصدی 
نسبت به قیمت تمام شده به بازار عرضه کنند. در این صورت 
بهبود وضعیت نقدینگی شرکت های خودروساز باعث می شود 
آن ها بتوانند مطالبات قطعه سازان را به موقع پرداخت نموده و 

روند تامین قطعات را بهبود بخشند.
این کارشناس صنعت خودرو خاطرنشان کرد: فراموش نکنیم 
حدود 30 درصد ظرفیت خودروسازان داخلی به دلیل عدم تامین 
به موقع قطعــات، هدر می رود که در صورت خارج نمودن این 
شرکت ها از وضعیت زیان و شــکل گیری روند درست تامین، 
می توان این ظرفیت را مجددا به مدار تولید برگردانده و تولید را 
افزایش داد. در این صورت در کوتاه مدت فاصله تقاضا با عرضه 

کاهش می یابد. 

نابودی حباب قیمت سکه با فعال نشدن 
مکانیزم ماشه

با اینکه بسیاری از خریداران سکه در هفته گذشته، منتظر ورود نرخ به کانال 13 میلیون تومان 
بودند، اما بهای اونس جهانی با آن ها سر سازگاری نداشت.

به گزارش »صبح امروز« به نقل از اقتصادنیوز، سکه که در ساعاتی از هفته قبل به کانال 13 
میلیون تومانی نفوذ کرده بود، اما نتوانست به آن ورود کند؛ بنابراین در سطح 13 میلیون نشان 
داد که مقاومتی قوی برای کوتاه مدت محسوب می شود. سه دلیل برای این اتفاق وجود دارد؛ 
نخســت آنکه سکه در طول 10 روز اخیر دچار حباب مثبت قابل توجهی شده بود که به نظر 

بیشتر متاثر از تقاضاهای سنتی و ورود سرمایه به پناهگاه بود. 
مسئله دیگر این است که بازارساز ارزی مانع ورود دلار به کانال 27 هزار تومان در پایان هفته 
گذشته شد و روز شنبه نیز صرافی ملی نرخ را کاهشی آغاز کرد. این مسئله نیز سبب شده تا 
یک بال سکه برای افزایش بیشتر معیوب باشد. دلار امروز نیز در بازار آزاد در روندی کاهشی 
سیر می کند. عاوه بر این ها، اونس جهانی هرگز پالس مثبتی به سکه برای عبور از کانال جدید 
نداد. برخی از سکه بازان انتظار ورود اونس به کانال 2 هزار دلاری را می کشند، اما فضای بازار 
جهانی فعاً احتیاط بیشــتر معامله گران را مخابره می کند. اونس دیشب با قیمت 1950 دلار 
بسته شد، کل هفته گذشته اونس بیش از 40 دلار نوسان نکرد، در حالیکه فلز زرد داخلی دچار 

نوسان های شدیدی بود که طول موجش با اونس جهانی، همخوانی نداشت.
سکه  در روز شنبه از کانال 12,800,000 تومان نیز عقب نشینی کرد؛ چرا که بازار به نظر انتظار 
شکست آمریکا را در بند ماشــه می کشد. ضمن اینکه در همین محدوده نیز سکه همچنان 
دارای حباب بالایی است. در صورت تغییر انتظارات منفی و عدم فعال سازی ماشه، سکه خود را 
برای تخلیه حباب آماده می کند؛ چرا که سرمایه های وارد شده به پناهگاه، عزم خروج می گیرند. 

اگر هم انتظارات منفی تشدید شود، قیمت سکه به حرکت دلار وابسته خواهد بود.

هدایت »صمت« به کدام سمت می رود؟
رئیس کمیسیون ســرمایه گذاری و بازار پول اتاق بازرگانی مشهد گفت: نمی توان به  صورت 
دقیق گزینه های احتمالی وزارت صمت را مشخص کرد، اما احتمالًا از گزینه های باتجربه تر و 
قدیمی تر و از بدنه خود وزارت صمت مانند آقای افخمی، معاون سابق وزیر صمت و همچنین 
سرپرست فعلی که ریاست جمهوری در رفع امور اطمینان کاملی به وی دارد، نام برده می شود.

به گزارش »صبح امروز« به نقل از ایسنا، محمدعلی چمنیان در خصوص تاثیر نبود وزیر صمت 
بــر وضعیت بازار، اظهار کرد: نبود وزیر صمت برای بیش از چهار ماه، تاثیرات مخرب زیادی 
بر بازار گذاشــته ، کما اینکه در این مدت، یک سرپرست نیز در این وزارت عوض شده  است. 
ما در موضوعاتی مانند مواد اولیه کارخانجات، واردات ماشــین آلات، پیگیری مشکات تولید، 
مصائب بازرگانی، مشکاتی که برای صادرات به  وجود آمد و... به فردی نیاز داریم که بتواند 
مسئولیت این کار را بپذیرد، پیگیر باشد و از نیروهای وزارتخانه در قبال فعالیت هایشان پاسخ 
بخواهد.رئیس کمیســیون سرمایه گذاری و بازار پول اتاق بازرگانی مشهد، خاطرنشان کرد: ما 
با وضعیت تحریم ها، کمبود ارز، کرونا و صادر نشدن نفت در شرایطی اضطراری قرار داریم و 
در بخشی مانند وزارت صمت به فرمانده ای نیاز است تا به روز تصمیم گیری کند که نبود این 
فرد آسیب های جدی در حوزه صنعت، معدن و تجارت کشور وارد کرده  است.به گفته چمنیان 
نمی توان به  صورت دقیق گزینه های احتمالی وزارت صمت را مشــخص کرد، اما احتمالًا از 
گزینه های باتجربه تر و قدیمی تر و از بدنه خود وزارت صمت مانند آقای افخمی، معاون سابق 
وزیر صمت و مدیرعامل شــهرک های صنعتی که پیــش از این نیز مدتی مدیریت اداره کل 
صنایع خراسان را بر عهده داشتند، نام برده  شود. همچنین سرپرست فعلی که ریاست جمهوری 
در رفع امور اطمینان کاملی به وی دارد، می تواند در امر وزارت نیز به عنوان یکی از گزینه های 
خوب باشــد.وی در خصوص استاندار خراسان رضوی به عنوان گزینه احتمالی وزارت، اضافه 
کرد: اینکه در نهایت انتخاب وزیر به چه چیزی منجر می شــود را باید در آینده دید؛ زیرا در 
شرایط کنونی، قبول چنین مسئولیتی کار سختی  است. ممکن است از بیرون نظر به انتخاب 
افرادی وجود داشته  باشد، اما ترجیح داده می شود تا فرد انتخابی از بدنه وزارت صمت یا حداقل 
افرادی که در قدیم در این کابینه فعالیت کرده اند، باشــد. آقای رزم حسینی با توجه به اینکه 
در بیرون از بدنه وزارت صمت فعالیت می کنند، بعید به نظر می رسد که در بین گزینه ها قرار 
بگیرند و شاید در دوره قبل بیشتر موضوع انتخاب آقای رزم حسینی مطرح بود.وی در واکنش 
به خبر منتشرشده مبنی بر ادعای بخش خصوصی برای انتخاب وزیر صمت تصریح کرد: این 
موضوع بیشــتر برای تلنگر به دولت برای انتخاب سریع تر وزیر بود و قاعدتاً در داخل بخش 
خصوصی، امکان این  کار با سازوکاری که در دولت حاکم داریم، وجود ندارد و بخش خصوصی 
خــود این موضوع را می داند. در حال حاضر بخش خصوصی حتی برای حضور در بســیاری 
از جلســات تصمیم سازی یا تصمیم گیری دعوت نمی شود و در بســیاری از کارها بازی داده  
نمی شود، بنابراین این موضوع که وزیری از داخل بخش خصوصی انتخاب شود، از سیاست ها 
و فضای حاکم در کشور و رفتار دولت به  دور است.رئیس کمیسیون سرمایه گذاری و بازار پول 
اتاق بازرگانی مشهد با اشاره به لزوم وجود فرد اصلی و فرمانده برای وزارت صنعت، معدن و 
تجارت گفت: بسیاری از مشکات و مسائل به وزارت صمت که به عنوان یک ملجاء و پناهگاه 
برای صاحبان کسب وکار شناخته  شده، برده می شود، اما متاسفانه تقریباً بسیاری از این مسائل 

بدون پاسخ باقی می ماند و افراد نمی دانند تکلیفشان در نبود وزیر چیست. 

 شرایط طرح تامین کالاهای اساسی برای
 ۶۰ میلیون نفر

 عضو کمیســیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس از ارسال گزارش طرح تامین کالاهای 
اساسی طی هفته آینده به صحن علنی مجلس برای بررسی خبر داد و گفت: 31 هزار میلیارد 
تومان بودجه برای اجرای طرح در نظر گرفته شــده است.به گزارش »صبح امروز« به نقل از 
خانه ملت، جبار کوچکی نژاد با اشاره به بررسی طرح تامین کالاهای اساسی در این کمیسیون 
اظهار کرد: بررسی این طرح به اتمام رسیده و گزارش آن هفته آینده به صحن علنی مجلس 
هم ارائه خواهد شد. وی با بیان اینکه »60 میلیون نفر مشمول این طرح می شوند« ادامه داد: 
حدود 31 هزار میلیارد تومان برای اجرای طرح تامین کالاهای اساســی از محل تبصره 2 و 
14 با موافقت دولت در نظر گرفته شــده و امیدواریم بعد از تصویب به تایید شورای نگهبان 
برسد. به موجب این طرح 60 میلیون نفر ماهیانه مبلغی دریافت می کنند. این مبلغ در کارت 
بانکی اشخاص واریز می شود، اما قابل برداشت نیست و افراد می توانند با مراجعه به فروشگاه ها 
کالاهای اساسی مانند روغن، مرغ، گوشت و ... را که توسط وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
اعام می شود، خریداری کنند .به گفته کوچکی نژاد این طرح در صورت تصویب نهایی طی 6 
ماه باقی مانده تا پایان سال اجرا می شود و بعد از آن هم با درج در بودجه سالانه در سال های 

بعد اجرایی خواهد شد.

ایجاد تعادل در بازار تخم مرغ تا ۳روز آینده 
وزیر جهاد کشــاورزی گفت: روند رو به افزایش صادرات تخم مرغ باعث افزایش قیمت این 
محصول شــد که با اقدامات صورت گرفته بین دو تا سه روز آینده بازار این محصول متعادل 
می شــود.به گزارش »صبح امروز« به نقل از  ایرنا، کاظم خاوازی در حاشیه مراسم امضای 
تفاهم نامه وزارت جهاد کشــاورزی و معاونت ریاست جمهوری در امور زنان و خانواده درباره 
وضعیت بازار تخم مرغ و اجرایی نشــدن قیمت 26 هزارتومانی هر شــانه در بازار اظهار کرد: 
اکنون روی مجوز صادرات تخم مرغ کار می شــود تا با به حداقل رســاندن مجوزها بازار این 
محصول به حالت عادی بازگردد. اینکه قیمت جدید هر شــانه تخم مرغ 30 تایی حدود 26 
هزارتومان اســت. اقدامــات صورت گرفته در خصوص کاهش صــدور مجوزهای صادراتی 
منجر به متعادل شــدن قیمت تخم مرغ می شود تا جایی که برای مصرف کنندگان محسوس 
خواهد شد.به گفته وی عاوه بر تشدید نظارت ها بر قیمت تخم مرغ  توسط سازمان تعزیرات 
کشــور، تیمی نظارتی در وزارت جهاد کشــاورزی نیز تشکیل شده که این امر مورد استقبال 

تولیدکنندگان برای افزایش تولید قرار گرفته است.

خبر

دریافت میلیاردها تومان عوارض غیرقانونی از معدن کاران
به گفته مدیرعامل شــرکت معادن سرمک، 
دولــت برای صــادرات مــواد معدنی چون 
کنســتانتره های روی، مس و سرب که جزو 
مواد خام نیستند عوارض غیرقانونی دریافت 
می کند، به طوری که میلیاردها تومان بدون 
هیچ کار کارشناســی از جیــب معدن کاران 
بیرون می رود، نگاه غیر کارشناسی به معادن 
باعث شــده این منابع خدادادی آنچنان که 
شایســته و بایسته اســت در اقتصاد کشور 
نقش آفرینــی نکند و بخش خصوصی نیز به 
درســتی در این عرصه بروز و ظهور نداشته 

باشد.
بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« به نقل 
از فارس، اگرچه ســال ها از اباغ اصل 44 
قانون اساسی می گذرد، اما هنوز مثلث دولت، 
اقتصاد و بخش خصوصی تشــکیل نشده و 
تولیدکننــدگان همچنان در یک خا بزرگ 
از قانون تا عمل مسوولان سردرگم هستند، 
تولیدکنندگانی که می دانیم قفل اشــتغال و 
رونق تولید به دست آنها گشوده خواهد شد. 
اما تا زمانی که اعتقاد به بخش خصوصی از 
عرصه حرف تا زمینه عمل نرســد این اتفاق 
خجسته روی نخواهد داد از همین رو باید به 
این سردرگمی ها و دست های  دنبال چرایی 
پشــت پرده ای باشــیم که حقوق مســلم 
تولیدکننــدگان را نادیده انگاشــته و مجال 

جهش تولید را نمی دهند.
حــال مدیرعامل شــرکت صنایــع معدنی 
سرمک  به تشریح رویدادهایی می پردازد که 
مانع از تحقق اقتصــاد پوپا در بخش معادن 
شــده، او معتقد اســت اســتراتژی مناسبی 
در حــوزه قیمت گذاری، صــادرات و دیگر 
بخش های صنایع معدنی وجــود ندارد و از 
نظرات کارشناسی بخش خصوصی برخاف 
قانون در تصمیم گیری ها استفاده نمی شود.

مدیرعامل شــرکت معادن سرمک با تأکید 
بر اینکه ســابقه معدن سرمک به 800 سال 
پیش بازمی گــردد اظهار می کند: شــرکت 
معادن ســرمک بــه جد به دنبــال ایجاد و 
تکمیــل زنجیــره تولید و صنعت  اســت. 
شرکت معادن سرمک با 450 کارگر در این 
شرایط سخت اقتصادی سرپا مانده اما برای 
صادرات و برگشت دلار محصولات فروخته 
شــده و فروش تولیدات هزاران مشکل دارد 
و مســوولان هم هیچ توجهی به مسائل و 
مشــکات عدیــده تولیدکننــدگان ندارند. 
مراحل معدن کاری از چندین مرحله از جمله 

اکتشــاف و تعیین میزان و عیار ماده معدنی 
است که وارد فاز برنامه استخراج شده و بعد 
از تصویب وزارتخانه اســتخراج ماده معدنی 

آغاز می شود.
رئیس اتحادیه صادرکنندگان ســرب و روی 
ایران یادآور می شود: ناگفته نماند در مراحل 
استخراج ابتدا یک بخشــی را باطله برداری 
کرده تا به ماده معدنی دست یابیم اگرچه در 
برخی از شــرایط این اقدام مقرون به صرفه 
نبوده از همین رو با حفر تونل به ماده معدنی 

دسترسی پیدا می کنیم.
وی با بیــان اینکه »برخــی از مواد معدنی 
مستقیم بعد از اســتخراج مانند سنگ آهن 
کلوخه در صنعت بعدی قابل استفاده است« 
می افزاید: البته برخی از صنایع ســنگ آهن 
دانه بندی شــده خریداری می کنند؛ بنابراین 
باید این ماده فرآوری شود و به فروش برسد.
حســینقلی با تأکید به قانون رفع موانع تولید 
ماده 37 می گوید: »ماده خام ماده ای اســت 
که از کوه استخراج شــود و هیچ نوع تغییر 
فیزیکی، شــیمیایی و کیفیتــی در آن ایجاد 
نشــود و به صورت کلوخه به فروش برسد« 
در حالی که هیات وزیران، شورای اقتصاد و 
کمیته اقتصادی شورای سران اعام کردند 
این تعاریف قابل قبول نبوده و یک لیســت 
جدید شورای اقتصاد ارائه و در لیست عنوان 
شده سنگ های دانه بندی شده جزو مواد خام 

محسوب می شوند.
تدبیر دولت برعکس عمل کرد

وی بیــان می کند: هیات وزیــران و کمیته 
اقتصادی شورای سران نیز کنسانتره  را جزو 
لیست مواد خام گنجانده اند، ضمن اینکه در 
کنــار این مواد خام یک بنــد به عنوان مواد 
معدنی کم ارزش در نظر گرفته شده است. ما 
در فعالیت های معدنی هم ارزش افزوده تولید 
و هم تغییرات فیزیکی، شــیمیایی و کیفیتی 
انجام می دهیم چراکه از دو درصد ســود به 

50 درصد سود دست یابیم.
وی در ادامه به یکی از مشــکات تعمدی 
بر مســیر تولید و صادرات مواد معدنی اشاره 
می کند و می گوید: ما عاوه بر ســنگ آهن 
صادرکننده کنســتانتره سرب نیز هستیم، در 
حالی که برای صادرات کنســتانتره با ارزش 
افــزوده بالا عوارض تعییــن کردند، موادی 
چون کنســتانتره های روی، مس و ســرب 
خام نیستند بنابراین عوارض غیرقانونی اخذ 
می شود. با پیگیری های مکرر در وزارتخانه، 

اتاق بازرگانی و شــورای گفت وگوی بخش 
خصوصی و دولت بالاخــره این عوارض تا 
پایان ســال 98 از 20 درصــد به 12 درصد 
کاهــش یافــت. مصوبه کمیتــه اقتصادی 
شورای ســران، نامه وزیر صمت و در حکم 
دیــوان عدالت اداری این عــوارض تا پایان 
سال 98 تعیین شده است. جالب اینکه با این 
وجود امروز پس از گذشــت 6 ماه هنوز این 

عوارض از صادرکننده اخذ می شود.
پشت پا زدن دولت به قوانین

عضو کمیسیون معدن و صنایع معدنی اتاق 
با همین  ایــران عنوان می کنــد:  بازرگانی 
اتفاق میلیاردها تومان غیــر قانونی و حرام 
عوارض گرفته می شود و کشور در این حوزه 
بــا بی قانونی برخورد می کنــد، در حالی که 
تصمیم گیری جدیدی انجام نشــده و طبق 
مصوبه ســال پیش کماکان عــوارض غیر 
قانونی اخذ می شود. گمرک تا کنون پنج بار  
با فشار و پیگیری تولیدکنندگان به وزارتخانه 
نامه نــگاری کــرده که تکلیف این مســئله 
روشن شــود که آیا عوارض همچنان گرفته 

شود یا خیر؟ اما دریغ از پاسخ وزارتخانه.
حســینقلی در بخش دیگری از سخنانش به 
یکی دیگر از مشکاتی که در حال حاضر در 
حوزه فرآوری ســرب و روی و سنگ آهن با 
آن مواجه هســتند اشاره می کند و می گوید: 
آقایان در گمرک به صورت دل بخواه قیمت 
صادراتی سنگ آهن که پایه گرفتن عوارض 
است را از 2 دلار به 66 دلار افزایش داده اند. 
قیمت دو دلاری سنگ آهن چندین سال به 
صورتی ثبتی بــوده و به یکباره به 66 دلار، 
38 دلار و 44 دلار افزایــش یافته اســت. 
اگرچه در برابر این قیمت اعتراض کردیم که 
در نهایت مشخص شــد وزارتخانه باید این 
قیمت را تعیین کند و مســوولان وزارتخانه 
نیز به جایی اینکه با این مشــکل به صورت 
منطقی مواجه شــوند حداقل قیمت ســنگ 
آهن را 29 دلار و سنگ آهن زیر 50 درصد 

را نیز 29 دلار اعام کردند.
مدیرعامل شــرکت معادن ســرمک اضافه 
می کنــد: بین ســنگ آهــن 50، 40 و 30 
درصد تفاوت فاحشــی وجود دارد به طوری 
که سنگ آهن 30 درصد را کسی خریداری 
نمی کند، بنابراین این اقدام غیر معقول باعث 
شد بیش از پیش تولیدکننده تحت فشار قرار 
بگیرنــد و به جای صادرات، ســنگ آهن را 
درب معدن به دلالان و واســطه ها بفروشند 

و سود اصلی نصیب آن ها  شود. امروز بعد از 
10 سال صادرات با شرایط ایجاد شده دیگر 
صــادر نمی کنیم، وزارتخانه با این اقدام خود 
یک رانت و فسادی را در این بخش ایجاده 
کرده، متاسفانه هر چه هم مراجعه می کنیم 

کسی جوابگو نیستند.
حســینقلی با تأکید بر اینکه در حال حاضر 
ســنگ آهن درب معدن برای مصرف داخل 
و به واسطه های عراقی نیز سه دلار فروخته 
می شــود اظهار می کنــد: در حقیقت قیمت 
واقعی ســنگ آهن 3 دلار اســت چرا باید 
بــرای آن 44 دلار قیمت تعیین کنند؟ حرف 
ما این اســت که قیمت ســنگ آهن را سه 
دلار اعــام کنید و ما هم عاوه بر پرداخت 
عوارض ثبــت دفتر و مالیــات می پردازیم 
از طرفــی هم ارز حاصل از صــادرات را به 
بانک مرکــزی برمی گردانیم اما دیگر اینقدر 
قیمت را غیر قانونی و غیر اصولی بالا نبرید. 
گمرک باید بپذیرد قیمت سنگ آهن حداکثر 
10 دلار اســت در صورت وقــوع این اتفاق 
تولیدکنندگان دوبــاره وارد عرصه صادرات 
می شــوند و حســاب و کتاب خود را طبق 

قوانین پرداخت می کنند.
وی می افزاید: بنده جوش کارگران و معیشت 
این افراد را می زنــم وگرنه از فروش معدن 
عایدی نصیبم خواهد شــد که دغدغه مالی 
نداشــتم باشم اما با 67 ســال سن، بیماری 
و جانبازی به دنبــال حمایت از 450 کارگر 
هستم. در حال حاضر شرکت بنده یک دلار 
بدهی ندارد و تمام حساب ها را تسویه کرده 
و تعهد ارزی نداریم؛ چراکه معتقد هستم باید 
قانون رعایت شــود. این در حالی است که 
دولت به عنوان طرف حساب تولیدکنندگان 
قانــون را رعایــت نمی کند از ســوی دیگر 
شــکایت در دیوان عدالــت اداری زمان بر و 
روندی طولانی دارد. متاسفانه تفکر حمایت 
از تولید و صادرات در مسوولان وجود ندارد و 
به جای تعیین عوارض و سنگ اندازی باید به 
دنبال ارزآوری به کشور باشند، با این شرایط 
تعــداد زیادی از شــرکت ها تولیدات خود را 
صادر نمی کنند و برای آینده بلوکه کرده اند.
تصمیمات دولت مبنای کارشناسی ندارد

وی با اشــاره به اینکه در این شرایط کشور 
که به ارز نیاز داریم قوانینی وضع می شــود 
که مانــع از صادرات اســت اضافه می کند:  
ناگفته نماند عوارضــی که دریافت می کنند 
باید صرف امور معادن شود در حالی که حتی 

یک ریال در این بخش هزینه نشــده است، 
متاسفانه در تصویب قوانین وزارت صمت کار 
کارشناسی انجام نشده و مسوولان دلسوزانه 
به مسائل ورود نمی کنند. در بخش معدن و 
صنایع معدنی مشکات رانتی زیادی داریم 
و در این مورد نیز قیمت 40 دلاری ســنگ 
آهن باعث شــد پای واسطه ها به میدان باز 
شــود و با پرداخت پول بــه ادارات صمت 
مجوزهای خرید ســنگ آهن دریافت و سود 
کان کســب کنند در واقع این فساد نتیجه 
تصمیم آقایان است. در عوارض بر کنستانتره 
تصوری از فساد نداریم تنها پول غیرقانونی 
از تولیدکنندگان اخذ می شود که رقم بزرگی 
اســت اگرچه صادراتی نیز بــه میزان قابل 

توجهی کاهش یافته است.
مدیرعامل شــرکت معادن سرمک در بخش 
دیگری از ســخنانش به قانون حقوق دولتی 
اشاره می کند و می گوید: معادن دارای پروانه 
بهره برداری بر اســاس تناژ موجود در پروانه 
بایــد مبلغی به دولت به عنوان حقوق دولتی 
پرداخت کنند، این موضوع قانون و آیین نامه 
دارد و طبق قانون هر ســه سال یکبار باید 
ایــن مبلغ افزایش می یابد بــا این وجود در 
سال های اخیر هر ساله این رقم افزایش پیدا 
کرده است. البته امسال اقدام جدید دیگری 
در حوزه حقوق دولتی ایجاد شــده به طوری 
که معادنی که کنســتانتره تولید می کنند 10 

برابر باید حقوق دولت بپردازند.
حسینقلی با بیان اینکه »اشتغالزایی در حوزه 
معدن کشــور در بخــش خصوصی محقق 
شده است« یادآور می شود: بر اساس قانون 
بهبود فضای کســب و کار ماده 4و 5 برای 
هــر تصمیــم دولت باید بخــش خصوصی 
و تشــکل ها مشارکت داشــته باشند و نظر 
کارشناســی ارائه دهند اما متاسفانه در عمل 
شاهد اجرای آن نیســتیم و از اجرای قانون 

استنکاف می شود.
وی بــا تأکید بــر اینکه حمایــت از بخش 
خصوصی در حد شــعار باقی مانده اســت 
بیــان می کند: در بخش خصوص تصمیمات 
سریع تر و دلســوزانه تر انجام می شود ضمن 
اینکه بهره وری در بخــش خصوصی مثال 
زدنی است اما دولت هرگز تاجر خوبی نبوده 
اســت. مدیران ما در کشــور اغلب کارهای 
شــاهانه انجام می دهنــد و می گویند حرف 
حرف من اســت و استدلال تولیدکنندگان و 
آنهایی که دستی بر آتش دارند را نمی پذیرند.
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تأثیرپذیری فرزند دختر از کدام یک بیشتر 
است، پدر یا مادر؟

مشاور و روانشناس بالینی گفت: برخاف تصور بسیاری از افراد دختران در کودکی بخش اعظمی 
از شخصیت خود را از پدرانشان دریافت کرده و اقتدار، اعتماد به نفس، احساس امنیت، شجاعت و 
جامعه پذیری را از پدران خود می آموزند.به گزارش »صبح امروز« به نقل از فارس، الهه پولادسنج، 
درباره نحوه ارتباط پدر و مادر با فرزندان اظهار کرد: نحوه رفتار دختر بچه ها با پدر و نوع رفتار مادر 
با  پسر، ریشه های شخصیتی آن ها را شکل می دهد و درواقع هر چه رابطه و رفتار والدین با فرزند 
خود صحیح تر باشــد آن ها در آینده در برخورد با همسر خود رفتار سنجیده تری نشان می شود.وی 
تصریح کرد: برخاف تصور بســیاری از افراد دختران در کودکی بخش اعظمی از شخصیت خود 
را از پدرانشــان دریافت می کنند، اقتدار، اعتمادبه نفس، احساس امنیت، شجاعت و جامعه پذیری را 
از پدران خود می آموزند؛ چراکه قهرمان زندگی دختران در کودکی پدر است و هر چه رابطه آن ها 
عمیق تر باشد این صفات در شخصیت کودک پررنگ تر می شود.به گفته پولادسنج سامت روان 
دختران در بزرگسالی نتیجه نوع رفتار پدر در کودکی آن ها است. بی شک اگر پدر فرزند دختر را از 
محبت پدرانه ســیراب کند هرگز دختر در نوجوانی و جوانی احساس خلع عاطفی نمی کند و فرزند 
برای کســب محبت رو به ناهنجاری نمی آورد.این روانشناس بالینی ادامه داد: البته این بدان معنا 
نیست که پدران فرزندان دختر را از کودکی مانند پسرها تربیت کنند، بلکه منظور نوع ارتباط، عمق 
ارتباط و مهارت ارتباطی است که باید مورد توجه باشد به طور مثال دخترهایی که در رابطه با همسر 
خود نمی توانند از خطاهای آن ها بگذرند و آن ها را نمی بخشند، اغلب پدرانی بی مسئولیت داشته اند 
و این تصور در ذهن آن ها شکل گرفته که این خطا به دلیل بی توجهی و بی مسئولیتی همسرشان 
است درحالی که آن اشتباه می تواند کاماً غیر ارادی و طبیعی باشد.پولادسنج با بیان اینکه »ریشه 
بسیاری از مشکات بزرگسالی را باید در کودکی جست وجو کرد، به عبارت ساده تر اغلب مسائلی که 
در رابطه با همسر وجود دارد برگرفته از رفتارهای غلط والدین در دوران کودکی آن ها بوده است« 
گفت: گفتنی اســت مردانی که با همسران خود رابطه عاطفی قوی ندارند و یا مهارت ارتباطی با 
همسر را نمی شناسند اغلب در کودکی ارتباط قوی با مادران خود نداشته اند. پسرها ابراز احساسات، 
رفتارهای محبت آمیز لطیف، احترام گذاشتن به دیگران را از والدین خود می آموزند بر همین اساس 
هرچه والدین بتوانند این مهارت ها را به کودکان داشــته باشند آن ها در بزرگسالی رفتار مناسبتی 
با همســر خود خواهند داشــت.وی افزود: احترام به زن و نحوه برخورد صحیح و درک درست از 
نیازهای زن  باید توســط مادر آموزش داده شود و در واقع اگر از کودکی این مهارت ها به درستی 
آموزش داده شــود، مردان در بزرگسالی بهترین رفتار را با همسر خود داشته و زندگی شیرین تری 

را تجربه می کنند.

هزینه واکسن کرونا برای ایرانی ها چقدر است؟
با گذشت حدود 9 ماه از آغاز شیوع ویروس کرونا ابتدا در چین و سپس در تمام نقاط جهان، هنوز 
هیچ یک از تیم های پزشــکی سراسر جهان به دارو یا واکسن این ویروس نرسیده اند اما کار برای 
نتیجه دادن این تحقیقات ادامه دارد. پیش بینی یک فعال صنعت دارو این است که واکسیناسیون 
80 میلیون ایرانی، عددی در حدود هشت میلیارد دلار اعتبار نیاز دارد.به گزارش »صبح امروز« به 
نقل از ایسنا، بر اساس اطاعاتی که از گوشه و کنار جهان به گوش می رسد، تعدادی از واکسن های 
پیش بینی شــده برای کرونا در گام های ابتدایی موفقیت آمیز بوده اند و در حال حاضر در گام های 
نهایی آزمایش های بالینی و تست بر روی گروه گسترده ای از داوطلبان به سر می برند تا در صورت 
موفقیت آمیز بودن، به مرحله تولید انبوه برسد.ناصر ریاحی، عضو اتاق بازرگانی تهران و فعال صنعت 
دارو درباره آخرین وضعیت پیگیری روند رسیدن به واکسن کرونا، اظهار کرد: در میان شرکت های 
فعال برای تولید واکســن احتمالی کرونا دو شــرکت قطعاً اعام کرده اند که تا پیش از پایان سال 
میادی جاری به واکسن خواهند رسید و تولید آن را آغاز می کنند. حتی یک شرکت آمریکایی تعداد 
قابل توجهی واکسن را از هم اکنون تولید کرده؛ زیرا به این قطعیت رسیده فرمولی که برای واکسن 
تولید کرده، قطعا جوابگو خواهد بود.وی درباره چالش های موجود در مسیر رسیدن به واکسن کرونا، 
اعام کرد: یکی از چالش های موجود در این حوزه، بحث احتمال ابتای دوباره افرادی اســت که 
تاکنون کرونا گرفته اند. این نشــان می دهد که احتمالًا عمر مفید واکسن نیز محدود خواهد بود و 
نیاز به تکرار تزریق وجود دارد که البته نیاز به برنامه ریزی های خاص خود دارد. از سوی دیگر امروز 
تمام کشورهای جهان این واکسن را می خواهند و از این رو نحوه تولید و توزیع آن نیز مسئله جدی 
و پیچیده است.عضو اتاق بازرگانی تهران ادامه داد: در حال حاضر بسیاری از کشورهای غربی در 
مراحل مختلف تولید واکســن ســرمایه گذاری کرده و به نوعی آن را پیش خرید کرده اند. در چین 
نیز شرکت هایی به جمع بندی رسیده اند، اما صرف واکسیناسیون خود چین با جمعیت بیش از 1.5 
میلیارد نفر خود کار پیچیده و زمان بری خواهد بود. در روسیه نیز خبر از نهایی شدن واکسن هایی 
مطرح شــده، اما با توجه به اینکه این کشــور برای داروهای خود مجوزهای بین المللی نمی گیرد، 
تردیدهایی درباره خرید یا نخریدن آن وجود دارد.ریاحی درباره قیمت احتمالی واکســن کرونا نیز 
گفت: شــرکتی در هند از قیمت 10 دلاری واکسن گفته بود و برخی کشورهای اروپایی از قیمت 
بیش از 100 دلاری آن. از این رو برای واکسیناســیون تمامی 80 میلیون ایرانی، عددی در حدود 
هشــت میلیارد دلار اعتبار نیاز خواهد بود که البته با توجه به ملی بودن موضوع، دولت باید برای 

آن برنامه ریزی کند.

مزاحمت تلفنی 52 درصدی برای سازمان 
آتش نشانی مشهد

مدیرعامل سازمان آتش نشانی مشهد گفت: 52.7 درصد از تماس های برقرار شده با سامانه 125 در 
یک سال گذشته تماس مزاحمتی بوده  است.به گزارش »صبح امروز« به نقل از ایرنا، آتشپاد دوم 
امیر عزیزی با اشاره به وضعیت تماس ها با سازمان آتش نشانی اظهار کرد: طی یک سال گذشته تا 
کنون 745 هزار و 976 تماس با سامانه 125 برقرار شده و به طور متوسط روزانه پاسخگوی حداقل 
2 هــزار و 44 تماس بوده ایم.وی اضافه کرد: 25 هزار و 57 تماس از این تعداد معادل 3.4 درصد 
تماس عملیاتی بود و 393 هزار و 284 تماس نیز معادل 52.7 درصد تماس ها، مزاحمتی بود. 187 
هزار و 4 تماس نیز معادل 25 درصد تماس ها، اشتباهی بوده است و 47 هزار و 419 مورد معادل 

6.3 درصد تماس ها مشاوره بود و 93 و 212 تماس نیز به سایر موارد مربوط می شود.

می توان تکالیف را در شبکه شاد قرار داد
امکان انجام تکالیف دانش آموزان با افزایش امکانات شبکه شاد فراهم شد؛ این سرویس در راستای 
پیشرفت دانش آموز به معلمان کمک می کند.به گزارش »صبح امروز« به نقل از تسنیم، در شرایط 
کرونایی و ضرورت رعایت پروتکل های بهداشــتی و به منظور پیشگیری از ایجاد وقفه در فرآیند 
آموزش دانش آموزان، در آستانه بازگشایی مدارس و آغاز سال تحصیلی از نسخه جدید شبکه شاد 
رونمایی شد.از آنجاکه تکلیف یکی از مهمترین روش های کمک به یادگیری و تثبیت آموخته های 
دانش آموز است، این سرویس در راستای پیشرفت دانش آموز به معلم کمک می کند تا از وضعیت 
یادگیری دانش آموز و نقاط ضعف و قوت وی در دروس مطلع شــود؛ سرویس تکلیف برای معلم 
شــامل 3 بخش تکالیف در جریان، تکالیف به اتمام رســیده و ثبت تکلیف جدید ارائه  شده است.
معلــم می تواند با انتخاب کاس و درس خود پس از تعیین عنوان و مشــخصات، تکلیف را ثبت 
کند؛ تکلیف ایجاد شده در قسمت تکالیف در جریان قرارگرفته و پس از اتمام زمان و تاریخ فعال 
بودن، به قســمت تکالیف به اتمام رسیده اضافه می شود تا معلم ضمن مشاهده پاسخ های ارسال  
شــده دانش آموزان، تصحیح و نمره دهی به آن بتواند پاسخ صحیح تکلیف را بارگذاری کرده و با 
ارســال مجدد آن به کاس ها و مدارس دیگر تعامل خود را با ســرویس ارائه  شده افزایش دهد.

ایجاد و تعریف تکالیف توسط معلمان، امکان دسترسی هر معلم به دانش آموزان کاس  های خود 
و پیگیری تکالیف آن ها، امکان ارسال سؤال به صورت فایل، امکان ضمیمه نمودن پاسخ به صورت 
فایل توسط دانش آموز، امکان ضمیمه کردن فایل پیوست به سؤالات به صورت تصویر، صدا و یا 
فایل توســط معلم، امکان تصحیح تکلیف توسط معلم و ثبت نمره، امکان مشاهده نمره تکلیف، 
 از ویژگی های ســرویس تکلیف الکترونیکی شاد به منظور تســهیل فرایند ارائه، دریافت و ارزیابی 

تکالیف است.

اخبار کرونایی

روایت »صبح امروز« از دو خانواده ای که در حمام و یخچال زندگی می کنند؛

داستان فراموش شدگان
در زیر سایه گشایش های  صبا مقیسه / 
اقتصادی که قرار بــود لبخند امید را جانی 
دوباره ببخشــد، همین نزدیکی های مشهد 
خودمان... خانواده هایی زندگی می کنند که 
ســقف بالا سرشان تنها آســمان خداست. 
مردان و زنانی که در پیچ و تاب زنده ماندن، 
چنان دســت وپا می زنند که زندگی، امید و 
آرزو را به سختی معنا می کنند؛ چراکه همه 
راه ها به ســمت پناه امنی به نام »خانه« به 

رویشان بسته شده است.
به گــزارش روزنامه »صبــح امروز« غول 
حاشیه نشــینی نزدیک به یک دهه اســت 
که تصویر شــهرهای مختلف کشورمان را 
تیره وتــار کرده و مانند ابر ســیاهی می رود 
تــا غبار غــم را بر گرد شــهرها بپاشــد. 
حاشیه نشینی، مشکات و معضات حاصل 
از آن، عاوه بر شهرهای بزرگ مانند تهران 
و مشهد در دیگر شــهرها نیز رشد عجیبی 
پیدا کرده که ناشی از سقوط طبقه متوسط 
به ســمت ضعیف و افزایش هرچه بیشــتر 
جمعیت طبقه محروم اســت. اما فکر اینکه 
در شهرهای کوچک هم این پدیده مشاهده 

شود، کمی دور یا بعید به نظر می رسد.
همراه با ابوالفضل لعل بهادر یکی از فعالان 
اجتماعی شــهر سبزوار از شــرایط منطقه 
»اسام آباد« ســبزوار بازدید کردیم: درحال 
گفت وگو با زباله گردی بودیم که دختری به 
نام هدیه جلو آمد و با خواهش و التماس ما 
را به خانه شان دعوت کرد تا وضعیت زندگی 

خود و خانواده اش را به ما نشان دهد.
چهار نفری در حمام زندگی می کنیم

کوچه ای را از میــان فاضاب های خانگی 
و پر از زبالــه طی کردیم. خانه محقر آن ها 
در انتهای کوچه بود. وارد خانه که شــدیم، 
هدیه حمامی در گوشــه حیاط نشانم داد و 
گفت: »ما چهار نفری در این حمام زندگی 
می کنیــم. به خاطر اینکه نتوانســتیم اجاره 
خانه مــان را بپردازیم، صاحــب خانه ما را 
بیرون کرد و مجبور شــدیم در حمام خانه 

عمه ام ساکن شویم«.
شــرایط زندگی به نحوی بود که در داخل 
یک اتاق دو در دو کــه در واقع یک حمام 
بود؛ تمام وسایلشان را چیده بودند. شیرآلات 

و دوش حمام هنوز بــه دیوارها متصل بود 
و بوی نمَــی، که داخل فضــا پیچیده بود 
شــرایط تنفسی را به شــدت مشکل کرده 
بود. پتویی به عنوان فرش پهن کرده بودند 
و بالشــتک های کهنه و رنگ پریده ای در 
اطراف مشــاهده می شد. خانواده چهار نفره 
هدیــه در بیرون حمام بــا چیدن چند آجر، 
اجاق گازی برای خود درســت کرده بودند. 
لباس ها شان به دیوار حیاط آویزان بود و به 
خاطر کوچک بودن فضا پدر و پسر خانواده 

در حیاط می خوابیدند.
»اعتیاد«؛ افیونی برای درد بی سقفی

اما داســتان این خانواده تنها به بی سرپناه 
بودن خاصه نمی شد و بازهم ردپای اعتیاد 
که همراه با فقر، مهمــان این زندگی های 
فراموش شــده می شــود را می توانستید در 

چهره آن ها ببینید.
هدیه از مادرش و وضعیت اعتیاد او می گفت. 
»مادرم قباً درگیر اعتیاد بود و حالا گاهی 
تریاک می کشــد. بعضی وقت ها هم شربت 
متادون می خورد. پدرم کارگر گچ کاریست و 
از زمانی که به خاطر دارم مواد مخدر سنتی 

مثل شیره و تریاک مصرف می کند.«
علیرضا 13 ساله؛ مصرف کننده کوچک 

هروئین

زمانی که داشتیم با هدیه صحبت می کردیم 
مــادرش جلو آمــد از او درباره پســر 13 

ساله اش پرسیدیم.
»علیرضا کاس هفتم اســت. از حدود دو، 
ســه ماه پیش با یک نفر دوســت شــد و 
الان هروئیــن مصرف می کند. برای کمک 
به پسرم ســعی کردیم شــیره و تریاک را 

جایگزین هروئین کنیم«.
با دیدن علیرضا متوجه شــدیم که او نیازی 
جدی بــه درمان و مراقبت های پزشــکی 
تحت نظارت کادر درمانی مجرب و مصرف 
داروهای خاص دارد تا از افیون اعتیاد، جان 

سالم به در ببرد.
ما اصلاً زندگی نداریم

هدیه می گوید: »اگر ما ســرپناهی داشــته 
باشــیم وضعیتمان بهتر می شــود چون با 
شــرایطی که داریــم نمی توانیــم حداقل 
اقدامات بهداشــتی را انجــام دهیم؛ اصاً 
زندگی عادی نداریم. من و مادر و پدرم کار 
می کنیم تا هزینه زندگی تامین شــود. بعد 
از اینکــه صاحبخانه قبلی  از خانه بیرونمان 
کرد عمه ام حمام گوشه حیاط خانه اش را به 

ما داد تا جایی برای زندگی داشته باشیم«.
بهزیستی در صف اول کمک، دیگر 

نهادها کجا هستند؟
با پیگیری های صورت گرفته تنها سازمانی 
که تاکنون بری بهبود وضعیت این خانواده 
کمک کرده سازمان بهزیستی سبزوار بوده 
اســت. درواقع بعد از نامه نگاری های انجام 
گرفته با ســازمان بهزیســتی، کارشناسان 
اورژانــس اجتماعی به محل ســکونت این 
خانــواده اعزام شــدند. قرار بر این اســت 
که ایــن خانواده تحت حمایت بهزیســتی 
قرار بگیرند و پســر خانواده بســتری شود 
و فرآینــد درمان تا بهبــودی کامل او طی 
شــود. همچنین با کمــک جمعی از خیران 
پیگیر محلی برای سکونت شــان شدیم، اما 
متأســفانه به نتیجه رسیدن این اقدام حدود 

سه ماه زمان می برد.
وضعیت زندگی مردم منطقه اســام آباد به 
اینجا ختم نمی شــود در ادامه با خانواده ای 
صحبــت کردیم کــه در یخچــال زندگی 

می کنند.

زندگی در یخچال ویترینی!
همــراه با این فعــال اجتماعی به ســمت 
ورودی شهر ســبزوار رفتیم، جایی که زن و 
شــوهری در یک یخچــال ویترینی از کار 
افتاده ای زندگــی می کردند و هر دو درگیر 

اعتیاد بودند.
باورتان بشــود یا نشود! کمی آن طرف تر از 
آن حمام نمور و تاریک خانواده چهار نفره، 
مردی به نام مجید همراه با همســرش در 
یک یخچال زندگی می کنند؛ یک یخچال 
ویترینی در ورودی شــهر ســبزوار! همین 
ســوپرمارکت های  ویترینی  یخچال هــای 
شــیک که پر از انواع نوشیدنی های عجیب 
و غریب و بســته های موادغذایی مارک دار 
هستند. حالا شده سرپناه دو انسان! با خودم 
گفتم، شــاید تمرینی برای خوابیدن درگور 

باشد.
یخچالی در جلوی مغازه ای در ورودی شهر 
-واقع در میدان سربداران- کنار پمپ بنزین 

وجود داشت. 
مجیــد از یخچالی که درهای شیشــه ای 
داشت، بیرون آمد و با ما شروع به صحبت 

کرد: 
»مدتی اســت به دلیل بیکاری و نداشــتن 
ســر پناه مجبور به زندگی در این یخچال 
بااستفاده شدیم. یک طبقه وسایل شخص 
و مواد غذایی مان را گذاشته ایم و در طبقه 

پایین می خوابیم«.
پرســیدیم، همســرت کجاست؟  از مجید 
صدای ضعیفــی از داخل یخچال به گوش 

رسید و رقیه گفت: »من اینجام«...!
به رقیه نگاه کردم زن میانســالی که چهره 
شکســت خورده ای داشــت، ســرش را از 
یخچال بیــرون آورد و به من گفت: »ما از 
ناچاری در یخچال زندگــی می کنیم. قباً 
وضعیت بهتری داشــتیم، مجید کار می کرد 
و با هنر خطاطی و خوشنویســی بخشی از 
خرج زندگــی را درمی آورد، اما بعد از اعتیاد 
نتوانســت کار کند در نتیجــه حق انتخاب 

دیگری برایمان باقی نماند«.
از مجید پرســیدم امید یا هدفی برای آینده 
داری؟ گفت: »ترک کردن لیاقت می خواهد 
و این بار شاید قســمتم شده تا بتوانم ترک 

کنم، دلــم می خواهد بعد از تــرک اعتیاد، 
دوباره هنرم را از ســر بگیــرم، خطاطی و 
خوشنویســی کنم«. با تاش های چند تن 
از فعــالان اجتماعی، مجید و همســرش 
به کمــپ منتقل شــدند، اما بایــد منتظر 
پیگیری هــای بعدی توســط کمیته امداد، 
بهزیســتی، معاونت امور و زنان و خانواده 
استانداری و همه ســازمان های مربوط به 

حال و اوضاع این افراد باشیم.
زمستان در راه است و فرصت برای 

خواب های سبز بهارستانی زیاد
دیگــر کار از توزیــع مواد غذایی گذشــته 
اســت و مردم تنها پناهشان سقف آسمان 
بزرگ  نمایندگان مجلس سنگ  شده.کاش 
برندارند و همین کنار دســت خودشــان را 
ببینند و یادشــان نرود کــه نماینده مردم 
بــودن؛ یعنی همین! همین کــه درد مردم 
را بی واســطه ببینند و بدانند در زیر پوست 
شهرشان چه می گذرد؛ چراکه فرصت برای 
خواب های ســبز بهارســتانی بسیار است و 
زمســتان برای این خانواده های بی پناه در 
راه... انســان هایی چون مجید، هدیه و.. به 
جبر شــرایط است که چنین حیرانند و شاید 
اگر هریک ازما جــای اینها بودیم وضعیت 

بهتری انتظارمان را نمی کشید.

هدیه: هم من، 
هم مادر و پدرم کار 
می کنیم تا هزینه 
زندگی مان را تامین 
کنیم. بعد از اینکه 
صاحبخانه قبلی مان ما 
را بیرون کرد، عمه ام 
حمام گوشه حیاط 
خانه شان را به ما داد تا 
در آن زندگی کنیم 

مجید: مدتی است 

بخاطر بیکاری و نداشتن 

سرپناه مجبور به زندگی 

در این یخچال بلااستفاده 

شدیم. یک طبقه وسایل 

شخصی و مواد غذایی مان 

را گذاشته ایم و در طبقه 

پایین می خوابیم
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 انتهای پیام چیستی تکامل
در طول دو قرن گذشــته شواهد بسیاری از 
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لگ
اد 

جو
گار

برن
خ

جهان زنده  در حال تغییر گردآوری شــده 
اســت که برای توجیه آن هــا راهی جز 
پذیــرش تکامــل نبوده اســت. هرچند 
نظریه های تکاملــی مختلفی برای تبیین 
این تغییرات ارائه شــده امــا نظریه  تکامل 
نظریه هــای  ســایر  از  بیــش  داروینــی 
البته مخالفت  تکامل گرایانه مورد پذیرش و 

قرار گرفته است.
اهمیــت این نظریه فارغ از دلایل مخالفان و موافقان، در تأثیرگذاری آن 
نه فقط بر زیست شناسی به منزله  یک علم تجربی، بلکه بر علوم انسانی و 
همه  ارکان زندگی بشر از اقتصاد گرفته تا جامعه شناسی و حتی سیاست است. هیچ نظریه ای 

هرچند دقیق و پیچیده را نمی توان یافت که چنین تأثیری بر علوم و باورها گذاشته باشد.
چیســتی تکامل به قلم یکی از سرشــناس ترین تکامل گرایانِ پس از داروین نوشــته شده 
اســت؛ کسی که خود سهم بسزایی در توســعه  این نظریه داشته و سعی کرده است در این 
اثــر تصویری جامع و در عین حال نه چندان پیچیــده از نظریه  تکامل ارائه دهد تا عاوه بر 
زیست شناســان، خوانندگانی با گرایش های مختلف را نیز در جریان این نظریه و شــواهد و 

همچنین کم وکاستی های آن قرار دهد.
کتاب »چیســتی تکامل«عنوان اثری از »ارنســت مایر« )زاده 5 ژوئن 1904 - درگذشته 3 
فوریه 2005( زیست شــناس آمریکایی با ترجمه مهدی صادقی اســت که نشر نی آن را در 

432 صفحه چاپ کرده است.

دیدار شاعرانه با فرزندان گلستان علی )ع(

جمعی از استادان و شاعران مشهد به مناسبت روز ملی شعر و ادب فارسی از 2 خانه فرزندان 
گلستان علی)ع( بازدید و از نزدیک با فعالیت ها و خدمات این مؤسسه آشنا شدند.

بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« در این بازدید کــه آقایان محمد نیک و جلیل فخرایی و 
خانم ها زهرا محدثی خراسانی و محبوبه بزم آرا و هاشمی حضور داشتند، ابتدا در خانه فرزندان 

زنده یاد حسینیان حضور یافته و با شیوه نگهداری و آموزش فرزندان خردسال آشنا شدند.
در ادامــه بازدید ضمن حضور در خانه فرزندان حضرت زینب) س( خاص نگهداری فرزندان 
دختر، از نزدیک با برنامه های آموزشــی، فرهنگی، هنری و ورزشــی ویژه این عزیزان آشنا 

شدند.
همچنین در این بازدید آقای محمد نیک از شــاعران مشــهد ضمن قرائت شعری خطاب به 
گلستان علی گفت: انجمن های شعر وادب و ظرفیت های شعری برای برگزاری نشست های 
عمومی و تخصصی شــعر و شــاهنامه خوانی، مثنوی خوانی و... برای فرزندان گلستان علی 

آماده همکاری هستند.
در این برنامه مسئولانی از کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان حضور داشتند و استفاده 
از ظرفیت های آموزشــی و غیرحضوری کانون و معرفی یک نماینده از گلســتان علی برای 
امانت گرفتن کتاب و همچنین کتابخوانی کارشناسان ادبی در خانه های فرزندان این موسسه 

و نقد و بررسی آثار ادبی آنها مورد تاکید قرار گرفت.
 حمیدرضا زاده مدیر عامل مؤسســه گلســتان علی نیز در این بازدید ضمن تشریح برنامه ها 
و فعالیت های این مؤسســه در حوزه های مختلف گفت: گلســتان علی از سال 83 با مجوز 
بهزیســتی فعالیت خود را آغاز کرده و امروز به عنوان بزرگ ترین مؤسسه خیریه نگهداری از 

فرزندان بی سرپرست و بدسرپرست مشغول فعالیت است. 
وی افزود: در این مؤسســه فرزندان دختر و پســر از 3 ســال به بالا در 10 مجموعه و خانه 
فرزندان به صورت شبانه روزی نگهداری می شوند و این بازدید می تواند منجر به ایجاد لطافت 

و استفاده از ظرفیت های شعری برای پرورش استعدادهای ادبی فرزندان شود.

فقدان شاعر پیشکسوت خراسانی 
استاد سید مهدی شهید زاده یزدی 
یکی از پیشکسوتان شعر خراسان 
و موسس انجمن ادبی پویا بر اثر 

سکته مغزی درگذشت.
امروز«  روزنامه»صبح  گزارش  به 
شــهید زاده  مهدی  ســید  استاد 
پویا  ادبی  انجمن  موسس  یزدی، 
بود کــه می تــوان آن انجمن را 
هم پای انجمن های قدیمی شعر 
مانند فرخ نیــز نامید. این انجمن 
در دهه هــای آخــر انجمن فرخ 
یعنی در سال 1357 تاسیس شد 
و مکانی بــرای رفت و آمد ادبی 
بزرگان شــعر و ادب خراســان و 

ایران بود.
وی به حــق یکی از بپا دارندگان 
چراغ پر فروغ شــعر و شــاعری 
در مشهد و اســتان خراسان بود 
که در ســن 85 سالگی و پس از 
سال ها قلم و قدم در ساحت شعر 
و شاعری و انواع هنرها و خدمت 

تاثیرگذار به شعر خراسان بر اثر سکته مغزی، جامعه شعر خراسان را در غم خویش گذارد .
دکتر افشین تحفه گر معاون فرهنگی و رسانه اداره کل فرهنگ و ارشاد اسامی پیام تسلیتی 
به مناسبت درگذشت این شاعر و هنرمند پیشکسوت داد . در متن این پیام آمده است: »خبر 
درگذشــت شاعر وهنرمند پیشکسوت و ارزشــمند ،جناب اقای سیدمهدی شهیدزاده  یزدی 
مایه تأســف و تاثر قلبی شد. خاطره شیرین اشــعار پر مغز و برآمده از دل ایشان هیچگاه از 

یاد ها نخواهد رفت.
اینجانب درگذشــت این شــاعر و هنرمنــد گرانقدر که عمــری را در راه اعتای فرهنگ و 
ادب ایران اســامی سپری کرد ، به جامعه شــعر و ادب و هنر استان و کشور، دوستداران و 
ارادتمندان ایشــان و همچنین خانواده محترمشان تسلیت گفته و از درگاه حضرت سبحان، 
برای این فرهیخته ی فقید، رحمت بی کران و برای بازماندگان، اجر و صبر جمیل مســالت 

می نمایم. روحش شاد و یادش گرامی باد.«

معرفی کتاب

خبر

معرفی فیلم های اکران جدید هنروتجربه؛
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فیلم هایــی  اکــران 
می پــردازد که کمتر 
نمایــش  فرصــت 
داشــته اما از آنجایی 
کــه ســاختار فرهنگی 
دارند، قرار است فرهنگ 
جهت  بدین  باشند.  ساز 
ســینمایی  گــروه  این 
فضایی  ایجاد  بر  عاوه 
نمایش  برای  مناســب 
فیلم های هنری و تجربی، می تواند بســتر 
مناسبی برای رشد و بالندگی اندیشه های 
خاق جوانان عاقمنــد به هنر هفتم نیز 
باشــد تا فیلم هایی که میانــه چندانی با 
جریان عمومی ندارنــد هم، امکان اکران 
ارتقــای دانش ســینمایی  به  داشــته و 
تماشاگران و کیفیت هنری سینمای ایران 

کمک کند.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« بدون 
تردید هرچند که بعضا ارتباط تماشــاگر با 
هنروتجربه کمی دچار نوسان می شود اما 
نمایش و اکران فیلم های این سینما باعث 
بالا بردن سطح ســلیقه و نگاه مخاطبان 
می شود. بنابراین حساسیت هنروتجربه در 
انتخاب و اکران فیلم ها حائز اهمیت است 
و البته مدیران فرهنگی نیز باید ســالن ها 
و امکانات مناسبی را در اختیار این سینما 
قرار دهند تا ارتباط با مخاطب گســترده تر 

از قبل شود.
در هنروتجربــه »فیلم هنــری« به اثری 
ســینمایی در هــر قالب زمانــی کوتاه، 
بلند، داســتانی، مســتند، انیمیشــن و... 
گفته می شــود کــه فرم و محتــوای آن 
تمایات، حساســیت ها و کنجکاوی های 
زیبایی شناسانه تماشــاگران را برانگیزد و 
ذوق و ســلیقه بصری آنــان را ارتقا دهد. 
»فیلــم تجربــی« نیز بــه فیلمی اطاق 
می شود که شــیوه های تازه ای در بیان و 
روایت ســینمایی در آن تجربه شده باشد 
که سینمای تجاری و عامه پسند به سوی 

آن نمی رود. 
ســینماهای هنروتجربه این روزها میزبان 
فیلم های داســتانی »یلــدا«، »مثل یک 
عاشق«، »وقتی پروانه شدم« ،»منگی« و 
»پرو« است و در مطلب پیش رو، مروری 
داریم بر آثار داســتانی این فیلم ها که هم 

اینک بر پرده ســینماها در کشور هستند. 
البته بر اســاس شنیده ها به زودی نیز آثار 
جدیدی به جمــع فیلم های در حال اکران 

هنروتجربه اضافه می شود. 
یلدا و چالش های پیش رو

فیلم »یلدا« سومین ســاخته بلند مسعود 
بخشی اســت که این روزها به جز ایران 
در کشــورهای آلمان وفرانسه نیز در حال 
اکران اســت. دبورا یانگ منتقد سرشناس 
هالیــوود ریپورتر یلــدا را فیلمی معمایی، 
خوش آهنگ و گیرا توصیف می کند. این 
فیلم در رســانه های مختلف داخل و خارج 
کشــور بازتاب گسترده ای داشته و داستان 
مریم کمیجانی؛ زن جوانی را روایت میکند 
که به دلیــل قتل شــوهرش ناصر ضیا، 
به مرگ محکوم شــده اســت. او در شب 
یلدا، به استودیو برنامه تلویزیونی پربیننده 
»لذت عفو« دعوت می شود، تا توسط تنها 
فرزند مقتول، مونا ضیا، بخشــیده شــود. 
مجموعه اتفاقاتی که در پشــت صحنه و 
صحنه این برنامه زنده رخ می دهد، هر دو 
زن جوان را در چالشی جدی برای تصمیم 

گیری قرار می دهد.
کارگــردان فیلم، یلــدا را فیلمــی صرفا 
ســرگرم کننده نمی دانــد و می گویــد: » 
یلدا هم قصه دارد هم مســیر قصه گویی 
را انتخــاب کرده اســت. هرچنــد برای 
خــودم این گونه اســت که »یلــدا« جزو 
فیلم های اندیشــه دار به حساب می آید و 
صرفا در جهت ســرگرمی یا داستان گویی 
ســاده نیســت. این فیلمی است که برای 
مخاطبانــی که لایه های زیرین یک اثر را 
درک می کنند، می تواند اثر جالبی باشــد و 
اصا بــه همین دلیل آن را به هنروتجربه 
آوردم. در هنروتجربــه گروهی به عنوان 
مخاطب بــه دیــدن فیلــم می روند که 
می دانند فیلم های این گروه صرفا سرگرم 
کننده نیست و فرم خاص یا ریتم متفاوتی 
دارد. داشــتن چنین مخاطبانی واقعا خوب 
اســت و فکر می کنم بزرگ ترین دستاورد 
هنروتجربه همین اســت که بــه تربیت 
مخاطبان زیادی دســت زده و این اتفاق 

بسیار بزرگی است.«
پرو؛ تجربه ای دور از کلیشه

»پرو« به عنوان اولین فیلم بلند داســتانی 
بهزاد نعلبندی نیــز از جمله فیلم های در 
حال اکران است که مخاطبان با آن ارتباط 

خوبی برقرار کرده اند و رخشان بنی اعتماد 
نیز این فیلم  را بــه عنوان اولین کار بلند 
داستانی فیلم ساز، تجربه ای موفق می داند 

که دور از کلیشه و تکرار است. 
این فیلم  داســتان یک روز از زندگی سه 
شخصیت است که در نقاط مختلف تهران 
زندگی می کنند. آن ها برای تهیه  لباســی 
برای عروســی از خانه خارج می شــوند، 
ولــی بدون آنکه بدانند بر زندگی هم تاثیر 
می گذارند و موجبات تغییر مســیر زندگی 
درباره  نعلبندی  بهزاد  یکدیگر می شــوند. 
ساخت فیلم و نگارش فیلم نامه گفته است: 
»در ابتــدا تصمیم داشــتم فیلم کوتاهی 
درباره شــخصیت رضا که در فیلم »پرو« 
است بســازم ولی بعد متوجه شدم جنس 
داستان به شکلی است که نه می توانم آن 
را تبدیــل به فیلم کوتاه کنم و نه می توانم 
آن را به شــکل یک فیلم سینمایی بسازم، 
به همین دلیل تصمیم گرفتم سه داستان 
را در کنار هم قرار دهم و فیلم را بســازم. 
نوشتن فیلم نامه حدود یک سال زمان برد 
و چون فیلم درباره یک روز از زندگی سه 
شــخصیت به نام های رضا، مینو و سپیده 
اســت، به همین دلیل با وسواس بیشتری 
فیلم نامه را نوشتم. ســخت ترین کار پیدا 
کــردن بازیگر شــخصیت رضا بود و پس 
از تســت های فراوان با امیرجعفر کرمانی 
آشنا شــدم. پیش تولید حدود سه ماه طول 
کشید و فیلم برداری این فیلم را در 20 روز 
انجام دادیم. از همان ابتدا می دانســتم که 
با توجه به پولی که دارم فیلم بســازم، به 
همین دلیل بــا برنامه ریزی پیش رفتم و 
لوکیشــن ها را بیرون از خانه و در فضای 
شــهر در نظر گرفتم. برای من مهم این 
بود که جنس بازی که بازیگر خلق می کند 
به فیلم نزدیک باشد و با بازیگران بتوانند 
خودشان را با شرایط تولید هماهنگ کنند، 
درنتیجه از بازیگران زیادی تســت گرفتم 
و درنهایت بازیگران را انتخاب کردم زیرا 
ســاختن یک فیلم به تنهایی مدنظرم نبود 
و دوست داشتم بازیگران بتوانند تأثیرگذار 
باشند. مطمئن هســتم فیلم »پرو« برای 

مخاطبان متفاوت خواهد بود.«
وقتی پروانه شدم؛ زندگی جدید

فیلم »وقتی پروانه شــدم« به کارگردانی 
آرش زارع، روایتی از زندگی یک زن است. 
یک زن ســاده اما مهربان، زندگی سخت 

و نامطبوع خود را با همســرش پشت سر 
می گذارد بعد از اینکه ناخواسته باعث مرگ 
شــوهرش شود ، زندگی جدیدی را با بدن 

شوهر مرده  خود آغاز می کند. 
نقش اصلــی این فیلم را میترا حجار بازی 
می کنــد، آرش زارع دربــاره انتخاب این 
بازیگر عنــوان کرده اســت: »میترا حجار 
بهتریــن انتخاب برای نقــش پروانه بود 
چراکه ایشــان عــاوه بر اینکــه بازیگر 
توانمندی اســت چهره ای دوگانه دارد که 
هم در بافت ســنتی و هم در بافت مدرن 
جذابیت خود را داشته است. در واقع ایشان 
هم به عنوان یک زن زجر کشــیده و هم 
به عنوان یک زن باکاس باورپذیر بود و 
توانست با قابلیت های فیزیکی و بازیگری 
خود مطابــق با آن چیزی کــه ما مدنظر 

داشتیم، عمل کند.«
زارع کــه داســتان این فیلم را براســاس 
قصــه ای واقعــی نوشته اســت، می گوید: 
»قصــه این فیلم درباره یک پرونده واقعی 
است که در شــهر مشهد اتفاق افتاده بود. 
من با برداشــت و ایجــاد تغییراتی در این 
پرونده و با این رویکرد که حرفی را که قرار 
است این فیلم بزند، حفظ شود فیلمنامه را 
همراه با مهرداد جعفریان نوشتم چراکه در 
ایران اگر قرار باشــد به پرونده های مستند 
پای بند باشــیم ممکن است در آینده دچار 
مشکل بشویم.در قصه ما ابتدا فیلم نامه به 
شکل ساده، سنتی و خطی دنبال می شود 
امــا از یک جایی به بعــد فیلم نامه روایت 
مدرن پیدا می کند که شامل سکانس های 
متقاطع و رفت و برگشــت زمانی اســت 
که یک دفعه این اتفــاق رخ می افتد. این 

موضوع به دلیل محتوای فیلم است.«
مثل یک عاشق؛ در فراز و نشیب 

زندگی
»مثل یک عاشق« بیش از یک ماه است 
که اکران خود را ســینماهای هنروتجربه 
آغاز کرده اســت. این فیلــم  قصه زنی را 
روایــت می کند که تصمیــم می گیرد در 
فراز و نشــیب زندگی از دریچه قلب و دل 
خود، فارغ از مســایل مادی به ازدواج فکر 
کند. در این فیلم رویا نونهالی، لیا زارع و 
امین زندگانی ایفای نقش می کنند. بهرام 
گوهری عــاوه بر کارگردانی، تهیه کننده، 
و   صدابــردار  تصویربــردار،  نویســنده، 
تدوین گر این فیلم اســت.گوهری درمورد 

این فیلم می نویسد:»چند سال تصور کردم 
فیلمی بســازم با محتوایی که ارزش های 
معنوی در آن دیده شــود و درآمد حاصل 
از آن صرف امور خیریه شود که در نهایت 

فیلم »مثل یک عاشق« ساخته شد.«
منگی؛ وام دار تئاتر

فیلم ســینمایی »منگی« به نویسندگی و 
کارگردانی رســول کاهانی و تهیه کنندگی 
عبــاس اکبــری، اولیــن فیلــم بلند این 
کارگردان اســت که همزمان با برگزاری 
آیین دیدار در خانه هنرمندان، اکران خود 
را در ســینماهای هنروتجربــه آغاز کرده 

است.
کاهانی کــه در عرصه تئاتــر تجربه های 
متعددی داشته درباره بهره بردن از تجربه 
تئاتر برای کارگردانی اولین فیلم سینمایی 
بلند خود بیــان میکند:» من هر کاری که 
در تئاتر انجام می دهــم به من می گویند 
به شــدت وام دار سینما هســتم. این یک 
اتفاق ناخواسته اســت. در اینجا عکسش 
اتفــاق افتاده، یعنی دوســتانی که فیلم را 
دیدند می گوینــد در »منگی« وام دار تئاتر 
هستم. من یک شیوه تمرینی و یک شیوه 
تولیدی دارم که مخصوص خودم اســت و 
خیلی خاص و عجیب و غریب نیست. شاید 
همین باعث می شود که مرز بین سینما و 
تئاتر شکســته شــود و این دو هنر به هم 
نزدیک شوند. در فیلم هم این اتفاق به طور 
افتاده اســت. من دوست ندارم  ناخواسته 
کسی به من بگوید فیلمت تئاتری است و 
هم چنین ادعایی هم ندارم اما از این اتفاق 
ناراحت هم نیســتم اگر کســی فکر کند 
فیلمم وام دار تئاترهای خودم اســت. برایم 

خوشایند است«.
شایان ذکر است این فیلم به شیوه  پان-
ســکانس و بدون هیچ گونــه تقطیع نما 
فیلم برداری شده اســت و تجربه ای نو از 
لحاظ شکســت زمان به آینده، گذشته و 
حال در طول 82 دقیقــه زمان فیلم دارد. 
نسرین درخشــان زاده، مهدی ضیا چمنی، 
داریوش رشــادت، ســرور پیروانی، بهزاد 
آقاجانــی و محمود یاوری بازیگران اصلی 
این فیلم هستند. در خاصه داستان فیلم 
آمده است: »پریسا به همراه برادرش راهی 
شمال می شــود تا جهیزیه اش را به تهران 
برگرداند . اما هنگام ورود به خانه با تصویر 

دیگری روبه رو می شوند«.

چالش جدید پیمان معادی 
پیمــان معادی که اخیــرا برای بازی در نقــش اصلی فیلم 
»تست« ساخته »گوین هود« کارگردان برنده اسکار انتخاب 
شــده، پیش از این ســابقه بازی در چندین اثر سینمای بین 

المللی و هالیوودی را نیز در کارنامه سینمایی اش دارد. 
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، معادی 
در فیلم جدید »تســت« که با اقتبــاس از رمان کوتاهی با 
همین عنوان نوشــته »سیلوین نوول« ســاخته خواهد شد 
در نقش مهاجری بازی خواهد کرد که باید در تســت های 
ارزیابی شهروندی شرکت کند و »جان بویگا« بازیگر شناخته 
شده آمریکایی هم در نقش روانشناس ناظر این تست مقابل 

دوربین خواهد رفت. 
معادی که در ســال 2011 و بازی در فیلــم موفق و برنده 
اسکار »جدایی« ســاخته اصغر فرهادی چهره شده، در سال 
2014 و در فیلم »کمپ ایکس-ری« اولین تجربه سینمایی 
بین المللی خود را بــا بازی در نقش یک زندانی به نام علی 
دربازداشــتگاه گوانتانانو ثبت کرد. »کریستین استورات« در 
کنار معادی بازیگران این فیلم به کارگردانی »پیتر ســتلر« 
بودنــد که با بودجه یک میلیون دلاری به فروش بالغ بر 60 

میلیون دلار در گیشه جهانی دست یافت. 
او در سال 2015 در فیلم »آخرین شوالیه« در کنار بازیگران 
سرشناســی چون »مورگان فریمن« و »کایو اوون« بازی 
کرد. این فیلم به کارگردانی »کازوکی کی را« درباره گروهی 

اســت که در پی انتقام گرفتن قتل استادشان به دست یک 
وزیر فاسد هستند. معادی دراین فیلم در نقش امپراتور بازی 
کرد. او سال بعد آن و در سومین حضور بین المللی سینمایی 

خود در درام جنگی و اکشــن »13 ســاعت: سربازان مخفی 
بنغازی« ساخته »مایکل بی« در نقش کارمند لیبیایی سفارت 

آمریکا  بازی کرد. 

اکشن »شــش زیرزمینی« دیگر ســاخته »مایکل بی« در 
ســال 2019، تجربه بعدی بین المللی معادی بود که »رایان 
رینولدرز«، »ماین لوران« و »بــن هاردی« از جمله دیگر 
بازیگــران بودند که با هزینه 150 میلیون دلار ســاخته و از 
طریق شبکه نتفلیکس عرضه شد و البته نتوانست انتظارات 
را برآورده کند.معادی امسال با فیلم فرانسوی »شیفت شب« 
در بخــش نمایش های ویژه هفتادمین جشــنواره بین المللی 
فیلم حضور داشــت. این فیلم بــه کارگردانی »آن فونتن« 
روایتگر داستان ســه پلیس با بازی »عمر سی«، »ویرجینی 
افریا« و »گرگوری گادبیوس« است که در یکی از ماموریت 
غیرمعمول شــبانه خود باید یک مهاجر تاجیکستانی )با بازی 
پیمان معادی( را به فرودگاه ببرند اما متوجه می شــوند فرد 
مهاجر در کشــورش به مرگ محکوم شــده است و این سه 
نفر با یک دو راهی اخاقی مواجه می شوند و یک شب وقت 

دارند تا تصمیم نهایی خود را در این باره بگیرند. 
او همچنین بازی در 9 اپیزود از مینی ســریال »آن شــب« 
و ســه اپیزود از ســریال معروف و جدید »وســت ورلد« از 

محصولات شبکه »HBO« را نیز در کارنامه دارد. 
معادی که در ســال 2011 هم برای بازی در فیلم »جدایی« 
برنده خرس نقره ای بهترین بازیگر مرد شــد، سال گذشته 
جایزه دستاورد ســینمایی جشنواره فیلم استکهلم را دریافت 

کرد.
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آغاز مجدد سرویس  دهی سازمان 
اتوبوسرانی به آرامستان بهشت رضا)ع(

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری مشهد از آغاز مجدد سرویس  دهی سازمان اتوبوسرانی 
به آرامستان بهشت رضا)ع( خبر داد.

بــه گزارش صبح امروز ســعید حســینقلی زاده مقــدم با بیان ایــن خبر اظهار کــرد: از روز 
یکشــنبه 30 شــهریور ســرویس دهــی از پایانه انقاب اســامی بــه مقصد آرامســتان 
 بهشــت رضــا )ع( در روزهــای شــنبه لغایــت چهارشــنبه هــر هفتــه انجام می شــود.
وی افزود: تا اطاع ثانوی سرویس دهی در روزهای پنج شنبه، جمعه و سایر تعطیات به دلیل 

ممنوعیت ورود شهروندان به آرامستان بهشت رضا)ع( انجام نمی شود.

پلمپ ۳1 واحد صنفی طی هفته گذشته
مدیرعامل ســازمان ساماندهی مشاغل شهری و 
فرآورده های کشاورزی شهرداری مشهد از پلمپ 

31 واحد صنفی طی هفته گذشته خبرداد.
 به گــزارش صبح امــروز، مســعود رضوی با 
بیــان این مطلب، اظهار کرد: بــا توجه به اینکه 
برخــی از مالکیــن واحدهــای تجاری ســطح 
شــهر، به دلیل عدم آگاهی از قوانین و مقررات 
موجــود، اقدام بــه واگذاری واحدهــای تجاری 

خود به مشــاغل و صنوف مزاحم و آلاینده می کنند، این ســازمان در راســتای فعالیت های 
مرتبط با کمیســیون بند 20 ماده 55 قانون شــهرداری ها و به منظور ســاماندهی صنوف و 
مشــاغل مزاحم و آلاینده سطح شــهر، قبل از هر گونه اقدام در جهت اعمال قانون و تعطیلی 
واحدهــای صنفی دارای مزاحمت و آلایندگی، تصمیم به اطاع رســانی به مالکین واحدهای 
 صنفی به منظور جلوگیری از واگذاری واحدهای تجاری خود به مشــاغل یاد شــده کرده است.
وی افــزود: به همین دلیل در مرحله اول، بنر اطاع رســانی با مضمون فوق در محل انتهای 
بولوار امامت، بولوار معلم و فاحی نصب و در مراحل بعدی در ســایر معابر شــهری که دارای 
پراکندگی مشــاغل و صنوف مزاحم و آلاینده هســتند، این بنرها نصب خواهد شد.مدیرعامل 
سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی شهرداری مشهد خاطرنشان کرد: 
گفتنی است پس از اطاع رسانی و ارائه مهلت کافی به مالکین، نسبت به صدور اخطاریه های 
لازم برای واحدهای صنفی متخلف و ارجاع پرونده های مربوط به کمیســیون بند 20 و اعمال 

قانون برای واحدهای صنفی مذکور اقدام می شود.

کاهش 52 درصدی جا به جایی مسافر از 
طریق پایانه ها در شهریور

مدیرعامــل ســازمان پایانه های مســافربری 
شهرداری مشــهد، از کاهش 52 درصدی جا به 
جایی مسافر از طریق پایانه ها در شهریور امسال 

خبرداد.
بــه گزارش صبــح امروز جال قربانــی با بیان 
ایــن خبر اظهــار کــرد: از ابتدای شــهریورماه 
ســال جــاری تــا 25 شــهریور 747 هــزار و 
501 مســافر از طریق پایانه های مســافربری 

شــهرداری به مشــهد وارد و یا از این شــهر خارج شــده انــد.وی افزود: این درحالی اســت 
کــه طبق آمار شــهریور ماه ســال 98 و در همین بازه زمانی بیش از یــک میلیون 553 هزار 
 و 291 مســافر از طریــق پایانــه های مســافربری شــهرداری مشــهد جا به جا شــده اند.

مدیرعامل ســازمان پایانه های مسافربری شهرداری مشهد بیان کرد: براین اساس و با مقایسه 
این دو آمار جا به جایی مسافر از طریق پایانه های مسافربری شهرداری مشهد با توجه به شیوع 
ویروس کرونا در شهریورماه امسال حدود 52 درصد نسبت به مشابه سال 98 کاهش داشته است.

در سال چهارم فعالیت شورای پنجم:

ترکیب جدید کمیته های نظارتی پنج گانه 
شورای شهر مشهد مشخص شد

ترکیب جدید کمیته های نظارتی پنج گانه شــورای شهر مشهد برای سال چهارم فعالیت شورای 
پنجم مشخص شد. به گزارش پایگاه اطاع رسانی شورای اسامی شهر مشهدمقدس، اعضای 
کمیته های نظارتی شورای شهر مشهد برای چهارمین سال فعالیت شورای پنجم به شرح ذیل 

معرفی شدند:
کمیته نظارتی شــماره یک )مناطق 4 و 9(: احسان اصولی، محمد حاجیان شهری، سیدمسعود 

ریاضی
کمیته نظارتی شماره دو )مناطق 2 و 10(: مجتبی بهاروند، علیرضا شهریاری، رمضانعلی فیضی

کمیته نظارتی شماره سه )مناطق 1 و 5 و 12(: شهنار رمارم، حمیدرضا موحدی زاده، محمدهادی 
مهدی نیا

کمیته نظارتی شماره چهار )مناطق 6 و 7 و ثامن(: سیدمحسن حسینی پویا، محمدرضا حیدری، 
احمد نوروزی

کمیته نظارتی شماره پنج )مناطق 3 و 8 و 11(: غامحسین صاحبی، بتول گندمی، محمدحسین 
ودیعی

اعمال نرخ کرایه ثابت برای ۳2 خط شهری
مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت 
بر تاکسیرانی شهرداری مشهد گفت: 
نرخ کرایه ثابت برای 32 خط شهری 
اعمــال و بر روی تابلو هــای ابتدا و 

انتهای خطوط نصب شده است.
 احمد محبی با بیــان این خبر اظهار 
کرد: در راستای بهبود فرآیند خدمت 
رسانی به مسافرین با نرخ ثابت کرایه 
در خطوط سطح شهر و ایجاد وحدت 
بین نرخ اخذ و پرداخت کرایه از سوی 
مسافر و تاکســیران، نرخ کرایه ثابت 

 برای 32 خط شهری تعیین و بر روی تابلوهای این خطوط و داخل ناوگان تاکسیرانی درج شده است.
وی افزود: این نرخ گذاری بر مبنای تاکســیمتر کاس سمند و پژو تعیین شده است و متشکل 
 از میانگین نرخ کرایه در ســاعات مختلف شــبانه روز با در نظر گرفتن شرایط ترافیکی است .
مدیر عامل ســازمان مدیریت و نظارت بر تاکســیرانی شهرداری مشــهد با بیان اینکه برنامه 
ریــزی بــرای اعمال نرخ ثابت کرایــه در 30 خط دیگر تا پایان ســال جــاری در حال انجام 
اســت، بیان کرد: همچنین تعیین نرخ برخی خطوط اطراف حرم مطهر نیز بر اســاس شــرایط 
 ترافیکــی زمان حضور زائرین تعیین و بعد از رفع محدودیت های کرونایی اعمال خواهد شــد.
محبی خاطرنشان کرد: مسافرین می توانند انتقادات و پیشنهادات خود را از طریق متصدی حاضر 
در خطوط، گشت های بازرسی و سامانه هوشمند کنترل و نظارت بر عملکرد ناوگان تاکسیرانی 

اعام کنند.

خبر

بسته تشویقی کلید قفل بازآفرینی در مشهد
 چندیــن هــزار هکتار 
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بافت ناکارآمد شهری 
در مشهد باعث شده 
تا زندگی در بسیاری 
مشــهد  مناطــق  از 
کیفیت لازم را نداشــته 
باشد، برخی از مناطق به 
بودن،  قدیمــی  دلیــل 
و  دارند  فرسوده  کالبدی 
به  نیز  ازمناطــق  برخی 
دلیــل قــرار گرفت در 
مناطق حاشــیه ای به  دلیل مشــکات 
اقتصادی و اجتماعی بــا این که طی چند 
دهه اخبر شــکل گرفته اند اما مشخصات 
بافت های فرســوده و ناکرآمــد را دارند و 
حتی برخی از ابنیه ایجاد شده  در این بافت 
ها بارها جان شــهروندان را گرفته یا برای 

اهالی خطر آفرینی کرده اند.
این بافت ها نه نوسازی بلکه نیازمند ترمیم 
کالبــدی، اجتماعی و اقتصادی هســتند و 
تنها یک نسخه واحد برای همه بافت های 
نمی تواند کارســاز باشــد، بلکه باید برای 
پاک به پاک دفاتر تسهیل گری مشاوره 

مخصوص آن را ارائه کنند.
شورای اسامی شــهر و شهرداری مشهد 
در دوره پنجم با تغییر رویکرد از نوســازی 
در بافت های تاریخی، قدیمی، فرســوده و 
ناکارآمد به بازآفرینی تاش کرده اســت، 
نگاهی انسانی و اجتماعی و در آخرین گام 
کالبدی به شهر داشته باشد. در راستای این 
سیاست شورای شهر مصوباتی را داشته و 
شهرداری آن را به اجرا گذاشته است، گفت 
و گو با اعضای شــورای شــهر و مدیران 

شهرداری در این خصوص را می خوانید.
هدف از بسته های تشویقی، ساخت 

مسکن های مستحکم و مقاوم در مناطق 
کم برخوردار است

 رئیس شــورای اسامی شــهر مشهد، با 
اشــاره به اینکه مشوق  ها و تسهیاتی که 
شورای پنجم در بحث حمایت از بازآفرینی 
به تصویب رســانده، بیش از 200 میلیارد 
تومان از درآمدهای شــهرداری را کاهش 
داده اســت، گفت: هدف ما از تصویب این 
مشــوق ها، ساخت مســکن  هایی ایمن و 
مســتحکم در مناطق کم  برخوردار شــهر 

است.

محمدرضا حیــدری در این بــاره اظهار 
کرد: شــهر مشــهد دارای چهــار هزار و 
ناکارآمد شهری است  500 هکتار فضای 
که از آن به عنوان بافت  های فرســوده، 
ناکارآمد و ناپایدار نیز یاد می شــود.وی با 
بیان اینکه در این محــدوده، حدود 184 
هزار پاک فرســوده وجــود دارد، افزود: 
یکی از دغدغه های اصلی شــورای پنجم 
و مدیریــت شــهری در ایــن دوره، حل 
مسائل و مشکات این نواحی است زیرا با 
زلزله  ای کوچک یا حادثه ای غیرمترقبه، 
را تهدید می کند.  خطرات زیادی ساکنان 

رئیس شورای اســامی شهر مشهد بیان 
کــرد: شــوراهای اجتماعــی محات و 
معتمدین محلی نقش به سزایی در آگاهی 
 بخشی و اعتمادسازی ساکنان و تشویق و 
 ترغیب آن ها به بازسازی و نوسازی دارند.

حیدری خاطرنشــان کرد: رویکرد مداخله 
مســتقیم تاکنون موفقیت آمیز نبوده و در 
آینده نیز نخواهد بود، آنچه مســلم است، 
نقــش آفرینی مردم و ســاکنان محل در 
فرآیند نوسازی و بهسازی است همچنین 
شرایط اجتماعی و اقتصادی مناطق نیز به 
تسهیلگری نیاز دارد.وی با بیان اینکه دفاتر 
تسهیلگری باید مشوق  های بازآفرینی را 
به اطاع ســاکنان برســاند، طرح توسعه 
محله را آماده کرده و نســبت به شناسایی 
نیازهای محات اقدام کنند، تصریح کرد: 
پس از تکمیل این فرآیندها، ســاکنان با 
کمک دفاتر تســهیلگری و بهره گیری از 
ظرفیت های قانونی و حمایتی پیش بینی 
شده توسط شورا اسامی شهر مشهد، می 
 توانند در جهت بهبود شرایط گام بردارند.

رئیس شورای اسامی شهر مشهد گفنت: 
سیاست شــورای پنجم، توسعه متوازن و 
عدالت  محور اســت، لذا بــا تعریف پروژه  
های عمرانی مختلفی همچون پل مصلی، 
ســعی کرده ایم میان متن و حاشیه شهر 
ارتباط برقرار کنیــم، ارتباط و اتصالی که 
باعــث افزایش توانایــی و بنیه اقتصادی 
ساکنان به دلیل افزایش ارزش دارایی های 

آن ها می شود.
بسته های تشویقی بازآفرینی بافت های 

فرسوده راه گشا خواهد بود 
شهردار منطقه هشــت، با اشاره به مشوق 
هایی که برای نوســازی و بازسازی بافت 

های ناکارآمد درنظر گرفته شــده اســت، 
گفت: بســته های تشــویقی در بازآفرینی 

بافت های فرسوده راه گشا خواهد بود.
 حسین عبدالله زاده، با بیان این خبر اظهار 
کرد: انتظار ما این اســت که بسته های 
تشویقی در بازآفرینی و نوسازی بافت های 
فرســوده تاثیر گذار باشد، اما تاثیر گذاری 
 آن در مناطق مختلف متفاوت خواهد بود.
وی با بیــان اینکه بازارسرشــور و بافت 
جنــت از جملــه بافت هــای تاریخی و 
فرســوده منطقه هشــت اســت، افزود: 
امیدواریم با اســتفاده از این بســته های 
تشــویقی شــاهد تســریع در نوسازی و 
بازســازی این دو محله باشیم.شــهردار 
منطقه هشت بیان کرد: در حال حاضر دو 
دفتر تسهیل گری در منطقه هشت فعال 
هســتند که امیدواریم باتوجه به تصویب 
این بسته مشــوق ها تا پایان سال شاهد 
پیشرفت خوبی در بازسازی و احیاء بافت 
 های فرســوده درمنطقه هشــت باشیم.
عبدالله زاده گفت: در مجموع برای سرعت 
بخشیدن به نوسازی بافت های ناکارآمد 
و بازگشایی معابر در محات هدف، دفاتر 
تسهیل گری باید بسته مشوق ها را برای 

ساکنان بافت های فرسوده تبیین کنند.
ارائه بسته های تشویقی بازآفرینی، فضای 

خوبی را برای قشر کم درآمد ایجاد می 
کند

هم چنین حجت الله حیدری شهردار منطقه 
6 مشــهد در خصــوص تاثیر بســته های 
تشــویقی بازآفرینی در نوسازی و بازسازی 
بافت های فرســوده در منطقه، اظهار کرد: 
طبق مصوبه اباغ شده ما در محدوده های 
مســتلزم بازآفرینی از طریق وام هایی که 
به افراد اعطا می شــود، به بحث نوسازی 
و بازسازی می پردازیم.وی افزود: شرایطی 
که مــا در این مصوبــه برای ایــن افراد 
مصــوب کردیم، فضا خوبــی را ایجاد می 
کند تا افرادی کــه در وضعیت مالی خوبی 
قرار ندارند از این امر استفاده کنند.شهردار 
منطقه 6 مشهد بیان کرد: باتوجه به بافت، 
ســاخت، نوع مصالح و فضای ایجاد شده 
خطرهای زیادی این افراد را تهدید می کند 
که باید شهروندان به آن توجه کنند.حیدری 
خاطرنشــان کــرد: به طور مثــال در یک 
انفجاری در پورسینا، 11 نفر فوت کردند و 

چهار واحد به طور کلی تخریب شد. با وجود 
چنین شــرایطی اگر افراد برای نوســازی 
واحدهای خــود مراجعه کننــد، اثر خوبی 
 در شــهر و بناهای شــهری خواهیم دید.

وی در خصوص میزان گره گشــایی بسته 
های تشویقی در حل مشکات بازآفرینی، 
اضافه کرد: این اقدام باید مردم را تشــویق 
به همــکاری کند و به نظر می رســد اگر 
تمامی عوامل دســت به دســت دهند و بر 
این موضوع تاکید شــود، شهرداری با رفع 
موانع به ســرعت می توانــد تاثیر خود را 

داشته باشد.
 مشوق های بازآفرینی راه گشای تحول در 

بافت  های فرسوده است
اقتصادی شــهرداری  معاونت  سرپرســت 
مشــهد گفت: مجموعه مشوق هایی که از 
ســوی مدیریت شهری و با مصوبه شورای 
اسامی شــهربرای بافت های فرسوده در 
نظرگرفته شــده و به زودی اجرایی خواهد 
شــد، می تواند در بازآفرینــی بافت های 

فرسوده و ناکارآمد راه گشا باشد.
مهدی حاتمی با بیان این خبر اظهار کرد: با 
توجه به اینکه بسته مشوق هایی که برای 
بازآفرینی بافت های فرسوده و نا کارآمد به 
تازگی از سوی شورای شهر تصویب شده، 
باید میزان تاثیر آن بعد از اجرایی شدن در 
نوسازی و بازسازی بافت های فرسوده نیز 
ارزیابی شــود.وی با بیان اینکه در مجموع 
مدیریت شهری با مصوبات درآمدی قبلی، 
نمی توانســت در مناطق کــم برخوردار و 
پیرامونــی اقدامات تشــویقی زیادی انجام 
دهــد، اظهارکــرد: در کنار ایــن موضوع، 
وضعیت اقتصادی مــردم به ویژه در بافت 
های پیرامونی وکم برخوردار نیز به گونه ای 
بود که با تعرفه های قبلی نمی توانستند به 
 نوسازی و بازسازی این مناطق اقدام کنند.

اقتصادی شــهرداری  معاونت  سرپرســت 
مشهد بیان کرد: لذا برای احیا و بازآفرینی 
فضاهای ناکارآمد و فرسوده شهری مناطق 
پیرامونــی و کم برخــوردار نیازمند درنظر 
گرفتن مشوق هایی برای ترغیب مردم به 
مشارکت در نوسازی و بازسازی بافت های 

فرسوده به صورت قانونی هستیم.
مشوق ها چیست؟

حاتمی خاطرنشــان کرد: برهمین اساس 
مشــوق هایی از سوی شــورای شهر از 

جمله تخفیف در صدور پروانه، تسهیات 
بانکی با کارمــزد پایین و... برای ترغیب 
و تشــویق مــردم جهت مشــارکت در 
بازگشایی معابر، احیاء بافت های فرسوده 
و نوســازی و بازســازی محات هدف 
بازآفرینی درنظر گرفته شــده اســت که 
 معتقدم در این مسیر راهگشا خواهد بود.

وی در خصــوص تصویــب تعرفه های 
جدید برای ســرعت بخشیدن به فعالیت 
دفاتر تســهیل گری و توســعه محله در 
راستای جلب مشارکت مردم در نوسازی 
و بازآفرینی بافت های فرسوده و ناکارآمد 
اضافه کرد: دفاتر تســهیل گری و توسعه 
محلــه در مشــهد یــک تجربــه جدید 
اســت، ما در سالیان گذشــته طرح های 
توســعه و طرح هایی را کــه در مناطق 
کــم برخوردار اجرا می کردیم، بیشــتر با 
رویکــرد آمرانه بود اما رویکرد جدید یک 
 رویکرد مردمی و مشــارکت محور است.
شهرداری  اقتصادی  معاونت  سرپرســت 
مشــهد خاطرنشــان کرد: لذا با توجه به 
این رویکرد جدید که رویکردی مشارکت 
محور است، دفاتر تسهیلگری در مناطق 
کم برخــوردار و پیرامونــی جهت جلب 
مشــارکت مردم در اجــرای طرح های 
شــهری و بازسازی و نوسازی بافت های 
فرســوده و ناکارآمد تشکیل شدند.حاتمی 
گفت: ایجاد دفاتر تســهیلگری در ســال 
اول به نوعی یک تجربه ناآزموده بود که 
با مصوب شــورای شهر بیش از 20 دفتر 
تســهیلگری در محات هدف بازآفرینی 
شهری راه اندازی شد و اکنون نیز یکسال 
از فعالیت این دفاتــر می گذرد.حاتمی با 
اشاره به اینکه تعرفه هایی که در سال اول 
برای این دفاتر درنظر گرفته شده بود،برای 
توســعه فعالیت آنها کافی نبود افزود: لذا 
بازآفرینــی فضاهای  با کمک ســازمان 
شهری، الگو و تعرفه های جدیدی برای 
ارائه خدمات دفاتر تسهیل گری تعریف و 
 به تصویب شــورای اسامی شهر رسید.
شهرداری  اقتصادی  معاونت  سرپرســت 
مشــهد ادامه داد: امیدواریم بــا اجرایی 
شــدن تعرفه های جدیــد فعالیت دفاتر 
تســهیل گری درجلب مشارکت مردم و 
تدوین طرح ها برای بازآفرینی بافت های 

فرسوده گسترده تر شود.

آغاز فعالیت کانون هماهنگی تشکل های حرفه ای گردشگری خراسان رضوی 
مدیــرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی 
خراسان رضوی گفت: »نخستین جلسه کانون هماهنگی 
تشــکل های حرفه ای گردشــگری خراســان رضوی با 
حضور نمایندگان تشــکل های گردشگری و مدیران اداره 
کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی خراسان 

رضوی برگزار شد.«
به گزارش صبح امــروز ابوالفضل مکرمی فر با اعام این 
خبر افزود: »ایجاد این تشــکل دستاوردهای خوبی را در 
پی خواهد  داشــت و این تشکل بازوی اداره کل در حوزه 

گردشگری خواهد بود.«
او ادامــه داد: »ایــن کانــون با هماهنگی تشــکل های 
گردشگری برنامه هایی ازجمله برگزاری جشنواره، همایش 
و جذب گردشــگر از کشــورهای هدف برای پســاکرونا 

طراحی، تدوین و ارائه کند.«
مدیــرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی 
خراسان رضوی اظهار کرد: پیش بینی می شود با پایان این 
بحران سفر به مشهد اوج خواهد گرفت و حضور زائران و 

گردشگران در استان خواهد شد.
مکرمی فر افزود:این شــورای مشورتی به استناد ماده 11 
دســتورالعمل نحوه ایجاد و فعالیت تشکل های حرفه ای و 
متشکل از روسای هیئت مدیره جوامع حرفه ای هتلداران ، 
هتل آپارتمان دارن ،اقامتگاه های بوم گردی و انجمن های 
حرفه ای گردشــگری سامت و مؤسسات آموزشی استان 

خراسان رضوی است.
هم چنین امیر ســزاوار رئیس هیئت مدیره جامعه حرفه ای 

هتل داران خراسان رضوی با اشاره به برگزاری نخستین 
جلســه نخســتین جلســه کانون هماهنگی تشکل های 
حرفه ای گردشگری خراسان رضوی اظهار کرد: در جلسه 
کانون هماهنگی تشــکل های حرفه ای گردشگری استان 
ساختار کلی و اصول فعالیت کانون پیشنهاد و تصویب شد.
او ادامه داد: هم چنین در این جلســه رئیس، نائب رئیس، 

دبیر و  خزانه دار انتخاب و محل دبیرخانه کانون و نحوه و 
زمان برگزاری جلسات کانون پیشنهاد، بررسی و تصویب 

شد.«
در این جلسه امیر ســزاوار به عنوان رئیس کانون، حسین 
نیکونام به عنوان نائب رئیــس، صادق کاظمیان به عنوان 
دبیــر کانــون و محمود مقدســی به عنــوان خزانه دار  و 

حمیدرضــا زراعتــکار به عنوان عضو کانــون هماهنگی 
انتخاب  تشکل های حرفه ای گردشگری خراسان رضوی 

شدند.
خراســان رضوی به عنوان مقصد نیمی از گردشــگران 
خارجی ورودی به ایران سالانه میزبان حدود 35 میلیون 
زائر و مســافر از اقصی نقاط کشور و جهان است. مشهد 
به عنوان دومین کانشهر مذهبی جهان با افزون بر 250 
هزار نفر گنجایش اقامت گردشگری موقت و دائم مقصد 

اصلی این جمعیت است.
بر این اساس هزار و 622 واحد اقامتی رسمی با گنجایش 
افــزون بر 100 هزار تخــت برای پذیرایــی از زائران و 
گردشــگران در خراســان رضوی و بطور عمده در مشهد 

دایر است.
تاکنون هزار و 500 اثر تاریخی فرهنگی خراسان رضوی 
در فهرست آثار ملی ایران به ثبت رسیده اند. این تعداد اثر 
که از ســال 1310 تاکنون ثبت و دارای شماره ملی شده 
اند شامل 930 بنای تاریخی، 471 تپه و محوطه تاریخی، 
58 مورد میراث معنوی، 28 مکان رویداد انقاب اسامی، 

چهار اثر طبیعی و دو اثر منقول است.
خراســان رضوی همچنین حدود 10 هزار محوطه، بنا و 
اثر دارای ارزش تاریخی دارد. این اســتان همچنین با 90 
رشته صنایع دستی دارای حدود 20 هزار هنرمند فعال در 
این حوزه اســت. 14 موزه و 22 مکان تاریخی و فرهنگی 
نیز در ســطح خراسان رضوی زیر نظارت اداره کل میراث 

فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قرار دارند.  
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استقلال - الشرطه عراق؛ 

آبی پوشان پرحاشیه در فینالی دیگر!
در ادامه لیگ قهرمانان آســیا تیم اســتقال 
ساعت 22:30 امشب به مصاف الشرطه عراق 
می رود و تیم حذف شــده شهرخودرو ساعت 
19:30 بــه مصاف الهال عربســتان خواهد 

رفت.
به گــزارش فــارس، اســتقال عجیب ترین 
روزهــای تاریخ خود را می گذارند و در حالیکه 
هواداران ایــن تیم بعد از پیــروزی در دربی 
پایتخت باید غرق شادی می شدند اما به دلیل 
درگیری های مدیرعامل و ســرمربی هواداران 
آزرده خاطرتر از قبل شــدند و با شکســت در 
فینــال جام حذفی ایــن ناراحتــی تبدیل به 
عصبانیت شد اکنون هم که تیم در قطر حضور 
دارد و خــود را مهیا صعــود از مرحله گروهی 
می کنــد هوادارانش در تهــران از باتکلیفی 
تیم ناراحت و عصبانی هســتند. یکبار مقابل 
فدراسیون فوتبال و یکبار مقابل باشگاه تجمع 
می کنند. در نهایت هم باشــگاه با انتشار بیانیه 
ای اعام کرد پرونده جذب استراماچونی بسته 

شده است.
مجید نامجــو مطلق هم که هدایــت تیم را 
در قطر برعهده دارد ظاهــرا جز هیچ کدام از 
گزینه ها نیست. شاید این وضعیت باتکلیفی 

دوباره به اســتقال و اعتبارش در آســیا هم 
ضربه بزند همانطور که ایــن اختاف ها جام  
قهرمانی را از ایــن تیم در رقابت های حذفی 

گرفت. 
از سویی دیگر الشرطه عراق پنجشنبه توانست 
تیم صدرنشــین الاهلی عربستان را 2 بر یک 
شکســت بدهد تا این گروه سه تیمی شرایط 
پیچیده ای پیدا کند. اســتقال فردا) یکشنبه( 
در صورت شکست الشــرطه می تواند در رده 
دوم جــدول قرار بگیــرد و تقریبا صعودش از 
مرحله گروهی را قطعی کند. این مسابقه برای 
آبی پوشــان ایران حکم فینــال را دارد که با 
یک برد همه چیز به دست می آورند. شکست 
احتمالی استقال مقابل الشرطه یعنی حذف از 
رقابت ها. بنابراین سخت ترین بازی استقال 
روز یکشنبه برگزار می شود ولی در این مدت 
باشگاه مدام درگیر حاشــیه های خود ساخته 
بود و حتی تیم با ســرمربی اصلی خود هم به 

قطر نرفته است.
نکته مثبت اســتقال حضور یــک هفته ای 
در قطــر و انجــام تمرینات منظــم زیر نظر 
نامجو مطلق اســت که می توانــد این تیم را 
به هماهنگی بیشــتری رسانده باشد. استقال 

اگر توانســته باشد بر غول حواشی خود ساخته 
اش پیروز شود شکســت دادن الشرطه عراق 
دور از دســترس نخواهد بود. بازی دو تیم در 
مسابقه رفت نیز با نتیجه مساوی یک بر یک 

به پایان رسید.
A جدول گروه

1- الاهلی عربستان 6 امتیاز
2- الشرطه عراق 4 امتیاز

3- استقال ایران یک امتیاز
شهرخودرو و دفاع از اعتبار خودش

شــهرخودرو عجیب ترین تیم باشگاهی ایران 
است. تیمی که با یحیی گل محمدی آسیایی 
شــد و بعد از جدایی این مربی و حضورش در 
پرســپولیس چند مربی عوض کرد! در آخر سر 
هم ســیدمهدی رحمتی بازیکنی که از سوی 
سهراب بختیاری زاده سرمربی وقت تیم اخراج 
شده بود به عنوان ســرمربی تیم انتخاب شد. 
آن هم در حالیکه رحمتی دروازه بان با تجربه 
فوتبال ایــران هیچ ســابقه ای در مربیگری 

نداشت.
شهرخودرو در لیگ قهرمانان نه تنها امتیازی 
به دســت نیاورده بلکه حتــی یک گل هم در 
لیگ قهرمانان نزده است! اکنون این تیم روز 

یکشــنبه باید به مصاف تیم قدرتمند الهال 
عربســتان صدرنشــین گروه بود. حالا همه 
امیدواری به این است که  این تیم برای دفاع 
از اعتبــار خودش و فوتبال ایران مقابل حریف 
سعودی بتواند بازی خوبی را به نمایش بگذارد 
و حداقل اولین امتیاز آسیایی اش را کسب کند.

B جدول گروه
1- الهال عربستان 10 امتیاز
2- پاختاکور ازبکستان 7 امتیاز

3- الاهلی امارات 6 امتیاز
4- شهرخودرو ایران بدون امتیاز

نامجومطلق:با تساوی هم شانس صعود 
داریم

ســرمربی تیم فوتبال استقال گفت: قبل 
از هر چیز باید بگویم کنار کشیدن الوحده 
امــارات نظم بــازی ها را بر هــم و به ما 
لطمــه زد.مجید نامجومطلق در نشســت 
خبری پیش از دیدار اســتقال و الشرطه 
در خصوص اینکه تیمش نســبت به سایر 
تیم های این گروه فرصت بیشــتری برای 
استراحت داشــته اظهار داشت: قبل از هر 
چیز در خصوص باید بگویم کنار کشــیدن 
الوحــده امارات نظم بازی هــا را بر هم و 

بــه ما لطمه زد. در شــرایط عادی الوحده 
4 امتیــاز در دو تیم گرفتــه بود و این می 
توانســت به نفع ما باشــد.وی افزود: البته 
کنفدراسیون فوتبال آسیا می توانست این 
مســاله را در نظر بگیــرد ولی چون مدت 
زمان بیشــتری استراحت کردیم شرایط به 
نفع ما اســت اما از ســوی دیگر از شرایط 
بازی ها دور هستیم. در مجموع تیم خوب 
و با انگیزه ای هســتیم و باشگاهی قدیمی 
در آسیا هستیم و تیم خطرناکی برای سایر 
رقبــا خواهیم بود.تاش من و بچه ها این 
است در مرحله اول شــرایطی را به وجود 
بیاوریم که از این دور صعود کنیم و در دور 

بعد حاضر باشیم.
نامجومطلق در خصوص اینکه ممکن اســت 
هر نتیجه ای جز برد کار اســتقال را سخت 
کند و آیا این موضوع روی تیم شما فشار وارد 
کرده یا خیر گفت: ما با مســاوی هم شانس 
صعــود داریم چون در عراق بــا این تیم به 
تساوی رسیدیم. البته قطعا هدف ما گرفتن 3 
امتیاز این بازی است و حتی می خواهیم این 
شانس را داشته باشیم که به عنوان سرگروه 

صعود کنیم.

امیدواری به آینده سرخ ها
سرخپوشان پرســپولیس در حالی با دو پیروزی برابر نماینده عربستان خود را به صدر جدول 
گروه ســوم لیگ قهرمانان آسیا رساندند که ســرمربی این تیم برای استفاده از نفرات جدید 

ریسک کرد.
به گزارش مهر، تیم فوتبال پرســپولیس التعاون عربســتان را در دو بازی رفت و برگشت از 
مرحله گروهی رقابت های لیگ قهرمانان آسیا با شکست بدرقه کرد تا با هفت امتیاز در پایان 

هفته چهارم این مسابقات در صدر جدول قرار بگیرد.
تیمی که در پایان دو بازی ابتدایی خود مقابل الدحیل قطر و الشــارجه امارات تنها یک امتیاز 
گرفت اما توانســت نهایت استفاده را از تعویق هفت ماهه این بازی ها به دلیل شیوع ویروس 
کرونا برده و التعاون عربســتان را در هفته های ســوم و چهارم با نتیجه یک بر صفر شکست 

دهد.
پرســپولیس در حالی به پیروزی مقابل التعاون رسید که این تیم در نقل و انتقالات تابستانی 
توانســت هفت بازیکن جدید جذب کرده و تنها خروجی اش نیز علی علیپور و مهدی ترابی 

بطور قطعی بوده است.
با این حال پرسپولیس که در پنج سال گذشته معمولًا با کمترین تغییر و حفظ اسکلت اصلی 
خود به فکر تثبیت موفقیت با برانکو ایوانکوویچ بوده اســت حالا تنها چند روز پس از حضور 
بازیکنان تازه وارد خود در تمرینات اقدام به استفاده از خریدهای خود در ترکیب اصلی کرد.

حامد لک در حالی به عنوان جانشــین بوژیدار رادوشوویچ در چارچوب دروازه سرخپوشان قرار 
گرفت که تنها 9 جلســه تمرین را با پرسپولیس پشت سر گذاشــته بود. اتفاقی مشابه برای 

سعید آقایی که در کمترین زمان توانست در ترکیب اصلی این تیم در جناج چپ بازی کند.
عیســی آل کثیر، احسان پهلوان و میاد ســرلک نیز خیلی زود در بین یازده مرد اصلی این 
تیم قرار گرفتند تا یحیی با تکیه بر شــجاعت خود بتواند تغییر محسوســی در ترکیب تیمش 

ایجاد کند.
پرسپولیس در طول یک دهه اخیر هرگز چنین تغییراتی را در کوتاه ترین زمان ممکن به خود 
ندیده بود اما یحیی توانست با شناخت کافی از بازیکنان قدیمی و تازه وارد خود چنین ریسک 
موفقی را انجام دهد تا حالا با هفت امتیاز در صدر جدول گروه C با قرمزها خودنمایی کند.

باید دید استراتژی گل محمدی و کادر فنی پرسپولیس برای ایجاد تغییرات متناوب در ترکیب 
این تیم چه نتیجه ای را به همراه خواهد داشت.

ادامه مذاکرات استقلال با الکس نوری
احتمال این که توافق الکس نوری و استقالی ها تا پایان امروز نهایی شده و این مربی هدایت 

آبی پوشان در لیگ بیستم را بر عهده بگیرد وجود دارد.
به گزارش مهر، پس از منتفی شــدن حضور آندره اســتراماچونی در استقال، از الکس نوری 
مربــی دو رگــه ایرانی - آلمانی به عنوان جدی ترین گزینه جانشــینی وی نام برده شــد و 

مذاکرات وی با باشگاه استقال به صورت جدی پیش رفت.
این مذاکرات با در حال پیگیری اســت و احتمال این که امشــب دو طرف به توافق نهایی 

برسند وجود دارد.
تنها موضوع مورد اختاف طرفین، نحوه پرداخت و دریافت های مالی اســت که الکس نوری 
خواهان عقد قرارداد به صورت دلاری اســت و آبی ها معتقدند این قرارداد باید به شکل ریالی 

بسته شود.
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گوشی ایرانی نیامده حاشیه ساز شد!
 گوشی ســاخت داخل هنوز نیامده حاشیه ساز گشت. 
ماجرا از آنجایی آغاز شــده که یکی از کاربران توئیتر 
اقدام به افشــای مشخصات یک گوشی هوشمند کرد 
که به زودی عرضه خواهد شــد. اما اصل ماجرا از چه 
قرار است؟این کاربر روز گذشته در حساب توئیتر خود 
گفت:“تا به حال همش خبــر درز اطاعات و عکس 
گوشــی های اونور آبی رو می نوشــتیم؛ حالا میخوام 
عکس و مشــخصات یکی از دو مدل موبایلی که به 
زودی عرضه میشــه رو برای اولین بار منتشر کنم. ”با 
اســتناد به اطاعات او، این گوشــی دارای پردازنده 8 
هسته ای مدیاتک، 4 گیگابایت رم، نمایشگر 6.3 اینچی 
FHD+ف باتری 6350 میلی آمپرســاعتی، اندروید 9، 
دوربین دوگانه 16 مگاپیکســلی و NFC اســت.او در 
رابطه با گوشــی دوم شرکت ایرانی اعام کرد که این 
دستگاه مجهز به یک نمایشگر 6.1 اینچی، دوربین سه 
گانه با سنسور های 8، 2 و 2 مگاپیکسلی، دوربین سلفی 
5 مگاپیکســلی، 3 گیگابایت رم، 32 گیگابایت حافظه 
داخلی، پردازنده 4 هسته ای 1.3 گیگاهرتزی مدیاتک، 
باتری 3500 میلی آمپرساعتی، شارژر معکوس و اندروید 
10 است.کاربران ایرانی توئیتر تنها به چند ساعت زمان 
نیاز داشــتند تا کشف کنند که گوشی جدید ایرانی که 
قرار اســت راهی بازار شود، متعلق به چه برندی است. 
 ،Ulefone کاربری با انتشار عکسی از صفحه شرکت
 Power اعام کرد که گوشــی بومی، در واقع همان
6 اســت که توسط این شرکت چینی تولید شده. نکته 
عجیب ماجرا در انتشار عکس “نسخه ایرانی” این بود 
که برچســبی بر روی برند گوشــی قرار گرفته بود. از 
دید کاربران مراحل تولید گوشــی ساخت ایرانی هنوز 
به حذف برند قبلی و جایگزینی برند جدید بر روی آن 
نرسیده بود. آنچه در این ماجرا محرز است، این که در 
رونمایی از گوشی ایرانی شتاب زده عمل شده و به نظر 
می رسد این گوشی هنوز کامل بومی سازی نشده است. 
انتشار تصاویری نصفه و نیمه و یا صرفا تغییر نام داده 
شده برند، روش صحیحی برای رونمایی از یک گوشی 
ایرانی به نظر نمی رســد.از شواهد اینگونه برمی آید که 
گوشی ایرانی تنها یک نسخه ری برند شده از یک برند 
گمنام چینی اســت. اما سوال اینجاست که آیا ما واقعا 
به ســاخت )عرضه( چنین محصولی نیاز داریم؟ نبود 
شفافیت در این فرایند، طبیعتاً بازخورد خوبی از سمت 
کاربران ایرانی به همراه نخواهد داشت. از طرف دیگر، 
بحث هزینه ای که برای انجام کل این عملیات می شود 

نیز مطرح است.

 توئیت آشنا درباره مصاحبه احمدی نژاد
 با رادیو فردا

مشــاور رئیس جمهور به مصاحبه جنجالی احمدی 
نژاد واکنش نشان داد.حسام الدین آشنا مشاور رئیس 
جمهوری در حساب کاربری خود در توئیتر به مصاحبه 
احمدی نژاد با رادیو فردا واکنش نشــان داد و نوشت: 
»رادیو فردا رسانه نیست. سامانه عملیات روانی است.«

 
کنایه های شیرزاد به بادامچیان

»اســدالله بادامچیــان«، دبیــرکل حــزب موتلفه 
اسامی، در گفت وگویی با اشاره به وضعیت سیاسی 
اصاح طلبان اظهــار کرد: اصاح طلبــان برخاف 
مواضع خود پــس از انتخابات مجلــس یازدهم که 
بیشتر در مورد عدم حضور در انتخابات 1400 سخن 
می گفتنــد، فعالیت های خود را تجدید کرده اند. اینکه 
آنها در صحنه اجتماع فعال باشند به نفع آنهاست زیرا 
عدم حضورشان در انتخابات 1400 مهر پایانی بر آنها 
خواهد بود. اصاح طلبان، اصاح را از خود شروع کنند 
و اگر تحولی در خــود پدید نیاورند جز رفتن به موزه 
تاریخ راه دیگری ندارند.»احمد شیرزاد«، فعال سیاسی 
اصاح طلب، در واکنش به صحبت های اخیر دبیرکل 
حزب موتلفه اســامی مبنی بر اینکه »اصاح طلبان 
جــز رفتن به موزه تاریخ راه دیگــری ندارند« به برنا 
گفت: تا جایی که خاطرم هست، بادامچیان چندین بار 
این گوهرباری ها را داشته است. بعد از روی کار آمدن 
احمدی نژاد، بســیاری این صحبت را کردند، از میان 
دوســتان موتلفه ای لحن بادامچیان بسیار غرورآمیز 
اســت و زمینه ای از نخوت در کام او دیده می شود 
که مورد پسند نیســت.این چهره اصاح طلب افزود: 
مگر می توانیم بگوییــم اصول گرایان را باید در موزه 
تاریخ پیدا کرد؟! اصولگرایی مشی و مرامی است که 
در کشــور وجود دارد که دهه های متمادی هم وجود 
خواهد داشت، اصاح طلبی هم به همین صورت است 
و نمی تــوان چنین صحبت هایی را در مورد آن گفت. 
گفتن به موزه پیوستن یک جریان سیاسی، حاکی  از 
غیرسیاسی بودن و تحلیل گر نبودن آن شخص است. 
شیرزاد در پاسخ به اینکه اصاح طلبی قابل حذف شدن 
است، تصریح کرد: در واقع تفکر اصاح طلبی نیمی از 
اردوگاه اصول گرایی را از آن خود کرد. به عنوان مثال 
قبل از دوم خرداد هاشمی رفسنجانی، روحانی و ناطق 
نوری از ستون های جریان اصولگرایی تلقی می شدند، 
این افراد عضو جامعه روحانیت مبارز تهران بودند که 
بعد از انشعاب روحانیون در همان جریان باقی ماندند و 

تا مدت ها به جای جریان اصولگرایی و اصاح طلبی، 
جریان روحانیت مبارز و روحانیون مبازر گفته می شد.

  
رئوفیان: پایداری شانسی 
در انتخابات 1۴00 ندارد

ابوالقاســم رئوفیان، دبیر کل حــزب ایران زمین در 
گفت وگویی با »آزادی« به شــیو ه ای که پایداری در 
پیش گرفته اســت، واکنش نشــان داد و گفت: »با 
توجه به سیاست هایی که پایداری در دوره های قبلی 
انتخابــات اعام و بر مبنای همان هم برنامه ریزی و 
عمل کرد، به نظر می رسد که باز هم مانعی در جهت 
وحدت خواهد بود. چراکه عدم وحدت و عدم انسجام 
فکــری متاثر از همین اصرار بر برخی شــاخص ها و 
معیارها است. توجه داشته باشــید که وحدت ابزار و 
لوازمی دارد که یکی از آن موارد وحدت نظری است. 
مادام که این وحدت نظری و انسجام فکری صورت 
نگیرد، طبیعی است که در رفتار و اقدامات انتخاباتی 
هم دچار تشتت باشــیم«.وی افزود: »اگرچه معیارها 
و شــاخص ها همه ی بحث ما در انتخابات نیســت، 
مهمتریــن و زیربنایی ترین بخــش ازیک انتخابات 
اســت که وحدت روی آن مقدمــه وحدت درمراحل 
بعدی ازجمله رسیدن به اجماع روی نامزد انتخاباتی 
است. لذا وقتی گفته می شــود ما معیارهای خودمان 
را داریم و برآن اساس نامزد انتخاب می کنیم و دنبال 
وحدت هم هســتیم، این یک تناقض آشکار و یک 
رفتار پارادوکسیکال اســت. »نایب رئیس اول جبهه 
پبشرفت رفاه و عدالت با تاکید بر اینکه »این رویکرد 
پایدار نشــان می دهد آش همان آش اســت و کاسه 
همان کاســه« گفت: »به اعتقاد من اگر طیف های 
دیگر اصولگرا بخواهند اصرار کرده و زمانی را صرف 
وحدت با این طیف کننــد، نهایتا همان نتیجه ای به 
دست می آید که در انتخابات مجلس رخ داد. در واقع 
پایداری عرض خود می برد و زحمت ما می دارد«.وی 
در پاسخ به این پرسش که جبهه پایداری در صورت 
ورود مستقل به انتخابات 1400 چقدر شانس پیروزی 
دارد، گفــت: »پایداری ها با این رویه تیر خاص را به 
خود خواهند زد و اگر سایر طیف های اصولگرا حواس 
جمع حرکت نکنند، تتمه آبروی خود را بر باد خواهند 
داد و نظام هم بیش از این آســیب خواهد دید که در 

انتخابات 98 مجلس تا حدی شــاهد چنین نتیجه ای 
بودیــم و دیدیم چند درصد از کســانی که حق رای 
داشتند، پای صندوق آمدند. ما مشارکت 42 درصدی 
داشتیم که نسبت به انتخابات  قبلی حداقل 12 درصد 
ریزش داشت. در انتخابات آتی نیز با این رویه ها، تکرار 
همان بازی را شاهد خواهیم بود. پایداری با این رویه 

خواهد دید که چه جایگاهی دارد«.
 

دفاعیات سعید مرتضوی در دادگاه رد شد
میرمجید طاهری، وکیل عبدالحســین روح الامینی و 
زهره حقیقی، از رد دفاعیه ســعید مرتضوی در دادگاه 
اعاده دادرسی پرونده بازداشتگاه کهریزک خبر داد. وی 
گفت: اسفند ماه پارسال شعبه اول دیوان عالی کشور 
با اســتناد به ماده 474 با درخواست سعید مرتضوی 
برای اعاده دادرســی موافقت کرد و به شعبه 8 دادگاه 
کیفری یک اســتان تهران ارجاع شد.طاهری با بیان 
اینکه اعاده دادرسی برای قسمتی از رأی انجام شد که 
در خصوص بازداشت غیرقانونی صادر شده بود، ادامه 
داد: جلســه دادگاه روز 21 مرداد برگزار شــد و سعید 
مرتضوی و وکیل وی، لوایح دفاعیه خود را ارائه دادند. 
وی افزود: طبق اعام دادگاه، دفاعیه سعید مرتضوی 
در دادگاه اعاده دادرســی پرونده موســوم به پرونده 
بازداشتگاه غیرقانونی کهریزک از سوی قضات شعبه 
8 دادگاه کیفری یک اســتان تهــران با نظر اکثریت 
قضات رد شــده که ظرف 20 روز پس از اباغ قابل 

فرجام خواهی در دیوان عالی کشور است.
 

حاجی زاده: بدون چشم داشت از صنعت خودرو 
حمایت می کنیم

فرمانده نیروی هوافضای سپاه با بیان اینکه نیروهای 
مسلح امروز وظیفه خود را کمک و حمایت از توسعه 
صنایع داخلی از جمله صنعت خودرو می دانند، گفت: 
بدون هیچ  گونه چشم داشــت و تنها با هدف اعتای 
کشــور در این عرصه حضور خواهیم یافت. ســردار 
امیرعلی حاجی زاده فرمانده نیروی هوافضای سپاه در 
بازدید از خطوط تولید و مراکز تحقیقاتی و نوآوری سایپا 
با بیان اینکه امروز در یک جنگ اقتصادی همه جانبه 
با دشمن قرار داریم، اظهار داشت: تاش متخصصان 
فعال در صنعت خودرو به  عنوان فرماندهان اصلی این 

نبرد، برای خودکفایی آینده کشور مهم و اثرگذار است.
وی افــزود: خوشــبختانه با روحیه ای کــه در زمینه 
بومی سازی قطعات، طراحی محصولات جدید با تکیه 
بر توان داخلی و نوآوری در گروه خودروســازی سایپا 
قابل مشاهده است، شکست دشمن را در دستیابی به 
اهداف خود رقم خواهیم زد. سردار حاجی زاده با بیان 
این که شکست دشمن در زمینه تحریم صنعت خودرو 
با ســرمایه گذاری و توجه به بومی سازی قطعات رقم 
خواهد خورد، ادامــه داد: صنعت خودرو خاکریز امروز 
کشــور در نبرد اقتصادی اســت و با اقداماتی که در 
دست اجراست، دشــمن در این عرصه ناامید خواهد 
شــد. فرمانده نیروی هوافضای سپاه تصریح کرد: ما 
در نیروهای مسلح، صنایع دفاع و بسیج، وظیفه امروز 
خود را کمک و حمایت از توسعه صنایع داخلی دانسته 
و بدون هیچ گونه چشم داشت و تنها با هدف اعتای 

کشور، در این عرصه حضور خواهیم داشت.
 

ابتلای 30 نماینده مجلس به کرونا
از ابتدای اسفندماه ســال گذشته و تنها یک روز مانده 
به برگــزاری انتخابات مجلس یازدهم رســما اعام 
شــد که ویروس کرونا وارد کشور شــده است. در این 
بیــن تنها مردم، قربانی این ویروس نبودند بلکه برخی 
مقامات کشورمان هم با این بیماری دست و پنجه نرم 
می کنند. از مقامات مبتا می توان به نمایندگان مجلس 
اشــاره کرد که تعداد مبتایان در بین آنها، این روز ها 
به نحو چشــمگیری افزایش یافته است به صورتی که 
طی هفته های اخیر چندین نماینده مجلس به ویروس 
کرونا مبتا شدند. البته مبتایان به کرونا در خانه ملت 
فقط منحصر به نمایندگان مجلس نیستند و خبر هایی از 
ابتای کارکنان مجلس هم به گوش می رسد. بیماری 
کرونــا در مجلس یازدهم قربانــی هم گرفته و پس از 
درگذشــت فاطمه رهبر، منتخب تهران و محمدعلی 
رمضانی دستک منتخب آستانه اشــرفیه، اخیرا شاهد 
درگذشت عیسی جعفری نماینده کبودرآهنگ به علت 
ابتا به کرونا بودیم. همچنین بیش از 4 نفر از کارکنان 
مجلــس نیز به علت کرونا فــوت کرده اند. به جز این 
ســه نماینده مجلس یازدهم که به علت ویروس کرونا 
درگذشتند، 30 نماینده در هفته های اخیر به کرونا مبتا 
شدند.   منبع: تابناک
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حسین ضیایی کارشناس ارشد علوم ارتباطات و فعال رسانه ای
4 دهــه از آغــاز رشــادت ها، ایثارگری هــا و 
جانفشــانی های غیور مردان خالص و مخلص 
این مرز و بوم، در هشــت سال جنگ تحمیلی 
می گــذرد؛ نوجوانان و جوانان و میانســالان و 
پیرمردهایی که عاشقانه برای صیانت از آب و 
خاک و ناموس و ایمانشــان، راهی جبهه های 

 حق علیه باطل شــدند و مردانه در برابر دشمن سنگدل ایستادگی کردند.
جنگی ناحق و نابرابر و غیرمنصفانه که رژیم بعثی عراق، پس از گذشــت 
زمانی نه چندان زیاد از پیروزی انقاب اسامی، بر ملت و کشور ما روا داشت؛ 
آن هم در شرایطی که کشور از نظر بنیه دفاعی و نظامی، از آرایش منسجم 
 و محکمی برخوردار نبود و تازه در شــرف سروسامان دادن به خودش بود.
صدام آغازگر جنگ شد چراکه تحلیل او از قدرت دفاعی و تاثیر آموزه های 
دینی و نقش بنیانگذار کبیر انقاب در شــکل گیری فرهنگ دفاعی ملت 
ایران کاما اشتباه بود؛ از سوی دیگر، قدرت های جهانی نیز وعده حمایت 
 دادنــد و عملی هــم کردند ولی غافل از اینکــه »یَدُ الَلهّ فَــوْقَ أیَْدِیهِمْ«.

رژیم بعثی عراق با کمک هم پیمانان غربی خود جنگ را شروع کرد تا نظام 
نوپای جمهوری اسامی را از بین ببرند؛ دنیای استکبار براساس تجربه های 
گذشــته و کماکان به خیال خام خود، ایران را کشــوری منفعل و با قدرتی 
وابسته تصور می کرد که البته دفاع مقدس و انقاب اسامی، خواب آشفته 
 آنها را وارونه تعبیر کرد و دشــمن به هیچکدام از اهداف خود دست نیافت.
جنگی که صدام شــروع کــرده بود تا تهــران را بنا به قــول خودش 3 
روزه فتــح کند، 8 ســال به طول انجامید؛ عزت و تمامیت ارضی کشــور 
در ایــن نبرد نابرابر طولانی و ســنگین حفظ شــد و ایران اســامی به 
واســطه سلحشــوری جوانان غیــور و مومن و با رهبری های سیاســی 
 و معنوی امــام خمینی )ره( یک وجب از خاک خود را هم از دســت نداد.
دفاع مقدس درکنار روزهای ســختی که برای ملت سرافراز ایران رقم زد، 
زمینه رشــد و پیشرفت کشــور را در عرصه های نظامی، علمی و فناوری، 
سیاســی و اقتصادی فراهم کرد و ایران اســامی را تبدیل به قدرت اول 
منطقه نمود. به طوری که امروز یک امنیت درون زا و متکی به قدرت بومی 
به دست آمده است که محل آرامش و امنیت خاطر ملت گردیده است و در 
سخت ترین شرایط تهدید آمیز نیز، احساس ترس، ناامنی و تهدید نمی کنند 
و در پرتو رهبری هــای خردمدانه حکیم بزرگ انقاب با یک انقاب نرم 
افزاری، فرهنگی و بهره گیری از گنج بی پایان دفاع مقدس، تحقیر تاریخی 
به روحیه حماســه آفرینی تبدیل شده است و اعتماد به نفس ملی به درجه 
ای از اراده و غرور آفرینی تبدیل گردیده که نیروهای مســلح در کنار ملت 
بزرگ ایران با اتکا به پیشرفته ترین فناوری های دفاعی آمادگی کامل برای 
مقابله با هر تجاوزی را دارند و به ســطحی از قدرت بازدارندگی رسیدند که 
چشم طمع همه دشمنان را کور کرده و امروز امت اسامی به پشتوانه اقتدار 
ملت مســلمان ایران در تدارک احیای تمدن نوین اسامی در جهان است 
که برای رســیدن به آن و ایجاد جامعه ای آزاد و آباد هنوز نیازمند صبری 
 راهبردی، مقاومتی هوشــمندانه و حرکتی مستمر در مسیر پیشرفت است.

یادداشت

برادر محترم ، جناب آقای غلامرضا غفوری و غلام حسین غفوری
 ریاست محترم آموزش و پرورش شهرستان بردسکن

فقدان پدر بزرگوارتان ما را نیز اندوهگین ساخت. 
غفران و رحمت الهی برای آن عزیز از دست رفته و سلامتی و طول عمر با عزت 

 برای جناب عالی از پروردگار متعال خواهانیم.

مهدی منصوری بیدکانی

شــرکت عمران شهر جدید گلبهار وابسته به وزارت راه و شهرسازی در نظر دارد مناقصه مشروحه ذیل را از طریق سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت برگزار نماید، لذا از کلیه شــرکتهای واجد شــرایط دعوت می گردد جهت دریافت اسناد مناقصه از تاریخ انتشار 
آگهی به درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس : www.setadiran.ir مراجعه نمایند. ضمنا کلیه مراحل مناقصه از دریافت 
اســناد ارزیابی و تکمیل و ارائه پیشنهادات و بازگشائی پاکتها از طریق سامانه یاد شده انجام خواهد شد.. لازم است مناقصه گران 
در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در ســایت مذکور و دریافت گواهی امضاء الکترونیکی را جهت شــرکت در مناقصات 

محقق نمایند. 
مبلغ تضمین شرکت در مبلغ برآورد اولیه )ریال(موضوع مناقصه

فرآیند ارجاع کار )ریال(
شماره فراخوانصلاحیت و پایه پیمانکاران

سامانه ستاد

انجام خدمات حفاظتی فیزیکی 
دریاچه مصنوعی ، پارک متحرک ، 
ساختمان اداری ، تامین 3 دستگاه 
خودرو و تامین نیروی انتظامی در 

شهر جدید گلبهار 

شرکتهای دارای رتبه بندی از 15/890/902/76679۴/600/000
مرکز انتظام نیروی انتظامی استان 

خراسان رضوی  و گواهینامه 
صلاحیت ایمنی پیمانکاری صادره از 

وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی

2099001276000010

- نحوه پرداخت : بصورت 20 درصد تهاتر با زمین و یا واحد ساخته شده در شهر جدید گلبهار و 80 درصد نقد
- آخرین مهلت دریافت اسناد استعلام ارزیابی کیفی و اسناد مناقصه پایان وقت اداری مورخ 1399/07/03

- آخرین مهلت تکمیل و ارسال اسناد: پایان وقت اداری مورخ 1399/07/1۴
-تاریخ بازگشائی پاکتهای الف و ب : ساعت :09:00 مورخ 1399/07/15

-تاریخ بازگشائی پاکتهای پیشنهاد قیمت )ج( : ساعت 09:00 مورخ 1399/07/16

روابط عمومی شرکت عمران شهر جدید گلبهار

آگهی فراخوان مناقصه عمومی همراه
 با ارزیابی کیفی شماره 99/08 


